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ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ cię denerwuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielić 
swoją opinią? Dzwoń 
do nas w poniedziałki 

16.00 - 18.00oraz 
od wtorku do piątku 

10.00 - 12.00 

nasz telefon: 847 41 S9 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 

Na zakończenie Jubileu
szu Rodzin, papież Jan Pa
weł n wezwał do prze
strzegania wartOOci rodzin- . 
nych, ochrony życia pocrę
tego oraz apelował do r0-

dziców, by spełniali rodzi
cielską posługę w duchu 
pojednania z Chrystusem. 

. Y' poniedziałek Ojciec 
Swięty obchodzIl 22. rocz
nicę rozpoczęcia pontyfi
katu. 

POLSKA 
Niskie poparcie dla le

cha Wał~y w ostatnich 
wyborach spowodowało, 

że zdecydował się on na 
wycofanie się z czynnego 
życia politycznego i {>USta
nowil ,,stanąć obok sceny 
politycznej". Zadeklaro
wał jednak gotowlE do 
wskazywania "istotnych 
kiemnków oraz celów 
stmtegicznych" dla Polski. 

DOLNY ŚLĄSK 
W ubiegly weekend we 

wrocławskim ThatI7..e Pol
skim odbywaJy się Mędzy
narodowe Thrgi Nierucho
mości zatytułowane ,.Dla 
każdego nieruchomości -
REFE '2(00". Brało 

w nich udział ponad 150 
firm z Polski i Europy. 

SPORT 
Zbigniew Sprud1 ~ 

czył t}1u1 wicemi;trza świata 
w wyOCigu kolarskim ~ star
tu WSjX>1nego. Spruch ptze
gralz tot)&em Ronmnsem 
\hlnsteinsem. MistIza;twa, 
które rozegrano we fraroJs.
kim Plouay byiy bardzo uda
re dla 1k&)cl1 fćprezentm
taw. Zck:byliw swnie czteI)' 
medale, wtymjed!nzłoty. 
Agnieszka Mika 

Opinie 

Zdaniem naczelnego , 
Swiatjuż nie jest dziwny 

Waszym zdaniem 
Wioleta Kośmjder 

Grzegorz Szczepaniak 

Kiedyś CZeslaw Nie
men śPiewaj, że "dziwny 
jest ten świat". Tymcza
sem. .. Rozpieszcza nas te
goroczna jesień. SJonecz
ko pięknie przyświecc1. 

Fachowcy od wróżenia 
z chmur co kijka dni stra
szą wprawdzie, że za 
chwilę si'ę ochlodzi, ale 
póki co w październiku 
mamy niemal letnie tem
pem/Ul)'. W końcu musi 
się jednak ochlodzić, 
a pewnie za. miesiąc bę-

dzie LI nas tradycyjna już 
zima w listopadzie. Jesz
cze wcześniej rozpocznie 
się wielka reklamowa 
wariacja dość skutecznie 
obnydzająca większości 

z nas ŚWięta Bożego Na
rodzenia, które w niektó
rych sklepach i mediach 
tIwają już przez dwa mie
siące. Potem z tęsknotą 
~t.rywać będziemy 
śniegu właśnie na Boże 
Narodzenie i pewnie tra
dycyjnie będziemy roz-

Czyst()WOl2yS2'enia c:hatytatywnetakiejak 
PoIkOtNic:kie, powinnypowstattokżena 
terenie gmin wPowiede?Takiepytanie 

zadalSnytymrazemnaszymczytelnikom 

Nasza sonda 
Beata Niemczyk, 
Radwanice 

- Do tej 
pory nie do- i 
strzegano i 
wielu prob- ł 
lemów. ~ 

Okazało się, 

że one są i dotykają wielu 
osób również z terenu 
naszej gminy. Przekona
na j tern, że tego typu 
stowarzyszenia otworzy
łyby drogi, które do tej 
pory były zamknięte. Na 
terenie naszej gminy jest 
wysokie bezrobocie i po
winniśmy wszystkimi me
todami temu przeciw
dziasłać. W związku z 
tym. takie towanyszenie 
jak "Dać pracę" byłoby 
najbardziej uzasadnione. 

BcYż.ena Kiwacka, 
Gaworzyce 

- Jestem 
jak najbar
dziej za ist
nieniem l! 

i dzia1~~ ~ ~"~~I 
orgamzaql 
chruytat)wnych. Organi
zacje takie powinny prze
de wszystkim działać tak
townie i dyskretnie. 0so
by korzystające z ich po
mocy powinny mieć za
pewnioną pełną dyskrec
ję, a różnie z tym b}wa 

ZofiaKalińska, 

Radwanice 
- Takie 

towarzy- 1 
szcnia są~ 
potrzebne j 
także na ! ~-"-----' 
wsiach, po-
nieważ ą ludzie po
trzebujący oraz ludzie, 
którzy mogą pomóc. 
Na terenie naszej gmi
ny jest jedno lokalne 
stowarzy zenie "Nasza 
Gmina", które pełnia 
swoje zadania j po
trzeby różnych ludzi. 
My lę, że je t ono w 
stanie pomóc szer zej 
liczbie ludzi. 

Katmzyna Miciuk, 
Gawonyre 

- Nie po
winno ięna 
iłę zwięk- H 

szac . il~i 
orgamzaCJl .s: 
chruytat}W
nych. 10 chyba nie o to 
chodzi. W Ga\\lOrzycacb 
działa Caritas, który po
maga osobom niepełnos
prawnym oraz biednym. 
Oerpi jednak na brak 
środków. Organizacje 
charytatywne z Polkowic, 
czyli z naszego miasta po
wiatowego, mogłyby 

wspomóc jego działania. 

czarowani jego bra
kiem. Wreszcie będzie 
Sylwester, ten prawdzi
"'Y> milenijny. Taki jest 
plan na najbliższe 

72 dni, na koniec wieku, 
koniec tysiąclecia. 

Dziwne, jaki zwyczajny. 
Może to jednak i do
brze. Żyjemy w zwyczaj
nym świecie, jesteśmy 

zwyczajnymi ludźmi 
i nie wiem jak inni, ale ja 
się z tego powodu po 
prostu cieszę. 

- Mieszkam na ulicy 
Skrzetuskiego 30 i bardLn 
pm:szkacbA miglema mu
zyka p/ynąa1 z sąsiedniego 
bloku zarOO.no w dzień jak 
i wieczorem - IXlikarżył się 
nam pan Kania z Polkowic. 
Jestem cr.obą stnszL}, po 
przebytym zawale i cbciał
bym w oomu odpocząc, 

a nic mogę. O!j muszę być 
skazany na wrzaski? O!j na 
tym polega wolna3ć i d -
mokrnga'? Marny jeszcze 
jedną uwagę od JDiec:;zkań-

Jednym słowem 
W sk1e

pie meb
lowym 
przy ul. 
Dąbrow

skiegowy
buchI pożar. W wyni-
ll.1 podjętych działań 
u,'talono. że przyczy-

. ną pożaru było pod
palenie. Okazało się 

taIcie, że wcześniej 

próbowano wymusić 
pieniądze od właści
ciela klepu. 

Monika Szatkowska 
- Czy w Polkowi

cach istnieje problem 
h~ . 

Witold llzmic1ew
ski, Komendant Po
wiatowej Policji 
w Polkowicach: 

- Na razie w Polko
wicach nie istnieje 
problem nyludzania 
pieniędzy. Prawdą 

jest jednak, że próbo
wano wymusić haracz 
od Wlćl ~ciciela 'klepu 
meblowego. ale jest 
to odo obniony przy
padek i nie możemy 
tu mówić o t)71J, że 

j t to zjawisko roz
powszechnione flći 

. zeroką skalę· 

Ostatnio 
w Olszty
nie umarła 

.J.; kobieta 
pogryziona 
przez kota. 

Jak się okazało kot cho
ry był na wściekliznę. 

Monika Szatkowska 
- ~ Nnieje ryzyko 

wystąpienia w powiecie 
po1kowickim. wściekliz
ny wśród kotów i zwią
zanego z tym zagrożenia 
dla łudzi? 

Krzysztof Kicmoiyc
ki, powiatowy lekarz we
terymuii w Polkowicach: 

~ Problem wściekliz
ny wśród kotów nic ist
nieje w powiecie. Wy
sti}pil jeden przypadek 
śmiertelny w Olsztynie, 
nie mniej jednak. w na-
zym rejonie. nie 
twierdzi/cm przypad

ku wścieklizny u kotów. 
Koty powinny byc.~ 

:)Zczepione przeciw 
wściekliźnie j niektórzy 
zt.ląją sobie sprawę 

z ewentualnego zagm
żcnićJ i poddają swoje 
zwierzęt:J szczepieniu. 
Przypomnę, że wściek

lizna jc.'~t chorobą nie
uleczalną· 

c:iJ.N ulicy Cbopina 12 Ub0-
lewają oni na brak daszku 
przy wejOCiu cb klatki ~ 
cbNej. -Nie byłoby ~o 
problemu, gdybynie miesl
kańcyzldatkinr 1O,któtzy_ 
karmią gołębie -~l& 
mywslucba'M:e. - N"Je mo
żerny wchodzić S{X)kojnie 
do klatki, gdyż musimy 
uwaWć na p~ie odd1Ody. 
Bardzo byśmy proo1i, iclJy 
PfBS wymuru.vał nam da
szek -dodali miesz:kafx;yuI. 
OlOpina. 

~'J'''' 

Wieś 

Gawo
rzycc ma 
nowy lo
kaI Bib
lioteki 

Publicznej. ową 

iedzib'l biblioteki 
jest parter oddane
go do użytku w tym 
roku 'zkolnym hu
dynku gimnazjum. 

Sabina Lipiec: 
- Jakie były prze

słanki zmiany loka
lu? 

- Zygmunt Badce
ki, wójt gminy Ga
WOIZyCC; 

- Dotychczas bib
lioteka znajdowała 

sit; w lokalu będą
cym wla no~cią 
Gminnej pófdzie/
ni w Gaworzyeach. 
Na parterze budyn
ku Gimnazjum 
funkcjonować b~'
dzie biblioteka 
gminlla z czyzc/nią 

(Ulkżc: iIlCernctową) 

oraz bibliot 'ka 
.zko/na. Takie po
liJ czc: nie umożliwi 
'zer zy dostęp do 

J,:.;; gozhioró", obu 
bibliotek uczniom. 
mlodzieży oraz do
ro.Jym. 

Gazeta PoIiowicła, tygodnik Powiatu I'ulkowickicgo. adres 59·100 PolkoVt;ce Rynek 1 (po j.(0). tel 847 J l 
57.8474159. tel/rax 847 -1-1 56 
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Daria Ilcrezm~ ( 

Lipiec (Galll.1!'l)W ~ , 
tktYMka, Gm:goo.S2I:l.c~Io{~-Jaktor flaC'A:1uy).1lcrnanJ \\}bit1'3la (redaktor 
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Polkowice 

ISO 
W POLKOWICACH 

Koniec z kolejkami 
w polkowickim urzę

dzie. J uź w li topadzie 
wyjaśni się, kto będzie 
wykonawq sytemu 
wdrożeniowego ISO 
9000 w Urzędzie Gmi
ny Polkowice. Wdroże
nie systemu będzie 

kosztowało około 35 
tys. zł. Do tej pory tylko 
trzy miasta w Polsce po
sługują się takim syste
mem: Urzędy Miasta 
Sopotu, Dzierżoniowa 
Kwidzyna. Zaintereso
wane są zaś 22 miasta, 
które również niedługo 
rozpoczną wdrażanie 

systemu .. Wdroźenie 
(,Ikiego sytemu moie 
potrwać nawet mva Jata 
- poinformowała nas 
Krystyna Marków, sek
retarz Gminy Polkowi· 
ce - To żmudna i trudna 
praca. 

System jako~ci ISO 
9000 pozwoli na upo
rządkowanie działal
ności, zwiększenie efek
tywności urzędników 

oraz sprawi. że mniej 
cza 'li będziemy spę

dzać na załatwianiu for
malności w urzędzie. 
Anna Osadczuk 

JEST PRACA 

Kolejne osoby zostały 
zatrudnione w uper
markecie Globi. Tym ra
zem przyjęto iedem 
osóh na tanowiska 
"rozliczeniowców" oraz 
kasjerów. Jak w przy
padku kierowników 
zmian pod uwagę byli 
brani bezrobotni z bazy 
danych Urzędu Gminy, 
Banku Kadr oraz Powia· 
towego Urzędu Pracy. 
Pracownikami ds. rozli
czeń zostali Mariola Sta
ni'\law'ka (UG) i Mag
dalena Haremza (PUP). 

a tanowisko kasjerów 
natomiast zostały za
trudnione: Magdalena 
Gieniusz (Bank Kadr), 
Małgorzata Grabowska 
(UG), Aneta Masiczak 
(PUP), Barbara Len
czuk (UG). Joanna Du
dek (UG) oraz Julita 
Krzysztofiak. O kolej
nych zatrudnieniach bę
dziemy infomlOwać na 
bieź.1CO. 
Ann.1 Osadczuk 

Po wyborach 
Dariusz Sekuła 

Po ogłoozeniu wynik'Ó\v 
~ró.v na Prezydenta 
RP w lokałn)dt dzienni.
kach znalazły się komenta
rze, iż poparci<;jakie w 1\>1-
kowicach ~ Aleksan
der Kwaśnicw.iki. )JO\'Vinno 
~ ochyl)wane jako 
wzrost ~patii, czy \\I}Jły
wów takich lub inn}d1 
ugrupo.vań JXlli1)crnych. 
'JYmclasem mieszkańcy 
Polkooic wielokrotnie po
kazali, że oddzielają działal.. 
IXi.ć partii JXllitycznych od 
działaln<:ś:i na 17.eCZ sp<>
ł<.'.Cll1Cici lokalnej. 

Przypomnijmy tylko, re 
\\)'Ińki wyboró.v prezy
denckich w Polkowicach 
są już drugi raz korzystne 

cna Aleksandra Kwaś

niewskiego. W 1995 r. 
Aleksander Kwaśniewski, 
nie mając jeszcze za sobą 
pieIWSZej kadenqi prezy
dentury, uzyskał tu blisko 
60 proc. JXlparcia Rów
nież wyniki wyborów par
lamentarnych w 1m r. 
przynia;ły w Polkowicach 
dollIY wynik Sojuszowi 
Lewicy Demokratycznej. 
Jednak już w 1998 r. pod
czas wyborów samorządo
wych, zarówno Porozu
mienie dla Mieszkańców 
Polkowic jak i Errulian 
Stańczyszyn osobiście 

uzyskali JXlparcie JXlnad 
70 proc. gł~uj~h pol
kowiczan. 

CzyPoIkowicebędq najlepiej rozwiniętym 
miasteczkiemna Dolnym Sląsk.u? 

Będzie 

ideał? 
Anna Osadczuk 

ZaJeiy to min. cxl zabZeń 

~~ 
fOZ\\qtl 

Zal«ńzjły ~ waJSZi31y 
~-tmri;~ 

~ie~~li
cb:ó.v,~~ 
nia sttategii ~ gminy. 
W<21Ś1iej~sięw.nsz.ta.. 

tySJrleczrei ~ -
Ifuzy to cxiJy~ 
z lÓiJJ)dJ ~~iSA; pned
~~-pJ
wro.riał nam Emi1ian Stań
<ZJ.iZYIl -Na kDJejn)d1 !fU
kaniadJ dys/a.ItaNaJi jak JXr 
00malJa<>lag.nim~ 

wpzjSl1clri 
1erazROOa Uderćmqra

a.!ie rąXJrt i JXlfĆMm j§J 

z ró.m:*głe t\\Ol2DDą pczez 
Rady Nauka.vq, diagoolą 
gminy. fulem ~PJemr
na, w którtj sldad ~ 
pr.z.edsIawriel IÓł7l)dl ko
rni;ji, qr.nJje prqekt &trale
gil Każrly 7apIąXroWalJY 
JXIny.;ł oozyma Iretl)kę. -
Nie każdy pomysł zosta
nie zrealizowany - wyjaś
nia burmistrz Stańczy

szyn. - Chdelibyśmy, aby 
mieszkańcy również ~
razili swoje zdanie. 

Radnych Powiatu Polkowickiego. Zarząd oraz Sta
ro tę przepraszamy za nie zamic zczenie poniższycb 
życzeń w poprzednim numerze 

Redakcja GP 
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Podatki, usunięcie się Lecha Wałęsy z areny politycznej 
oraz ustawa uwłaszczeniowa były tematami konferencji 
prasowej zorganizowanej w Po/kowkach przez lokalne 

kolo Unii Wolności 

Debatowali ... 
Anna O adczuk 

Głównymi go' ćmi konferencji 
byli po et Wiadysław Fra yniuk, 
przewodniczący regionalnego 
koła Unii Wolności oraz Emil
ian tańczyszyn, przewodniczą

cy Sejmiku dolnośląskiego i do 
dziś przewodniczący lokalnego 
kola Unii Wolności. Na temat 
podatków po 'el Fra yniuk wy
powiedział się zdecydowanie. 

Wl"dJs/3W Frasyniuk 

wiatowej Korni. ji Unii Wolnoś
ci. - Powolanie tcj komisji lO 

ważne wydarzenie - komento
wał Władysław Frasyniuk - Bę

dzie ona jednym z ważnicj 'zych 
elementów programów opraco
wanycb przez kola U'Y w po
wiecie. 
. Unici wybrali siedmioosobo
we prezydium, w którego sklad 

we z1i Emilian Stańczy
zyn (przewodniczący) , 

Le zek Frąckowiak i Ja

Przt'wodn;cziJcy reg;onil/nego kil/a 
Unii Wolno.<ic;. Wyk."'t.~/cenit: ,~red· 
nie - t~'c/J/IikIJUI sam()chodllwt'. ŹlI
mI. C7.WO(O dzieci. Wiek 45 lat. 

rosław Mołodyński (wi
ceprzewodniczący), To
masz Kuziemka ( ekre
tarz), Monika Bogacka 
(skarbnik) oraz Wacław 
Klu. ka i Jacek Szwag-

f-{oh1/y: p.\y, bok.~. lJislori.1 Rosji. 

- Wszyscy wiemy, że nie ma 
możliwości kontynuowania do
tychczasowej polityki Leszka 
Balcerowicza o zmniejszaniu 
poda tków - mówił. - Chcemy 
jednak obniżyć podatki dla 
wszystkich, którzy ciężko pracu
ją· 

- Warto zauważyć, co ię dzie
je w pań 'twacb ościennych, któ
rych władze pracują nad obniże
niem podatków - podzielał sta
nowisko posła Emiljan Stańczy
szyn. 
Władysław Frasy-

niuk zdecydowanie 

rzyk (członkowie). 
Emilian Stańczy zyn po objęciu 
nowego stanowiska zrezygno
wał z funkcji przewodniczącego 
lokalnego kola UW. - Cieszę 

ił;, że EmiJian Stańczyszyn zo
stal przewodniczącym Komisji -
mówił poseł Frasyniuk. - To 
człowiek o niesamowitej sile 
przebicia. Dal dobry przykład, 
że jeżeli ktoś awansuje, to po
winien też dać szansę innym 
i zwolniJ miejsce w miejscowym 
koje. 

Święto 
krytykował ustawę 

uwła zczeniową. 

- Mam wrażenie, że 
byJa to najgJupsza 
ustawa od 1999 roku 
- stwierdził. 

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 
uroczyste podziękowania przedstawicielom 
polkowickiej oświaty, w imieniu lokalnych 

władz, złożyła Stanisława Bocian, 
wiceburmistrz Polkowie. 

Jednym z głównych 
powodów wizyty 
Wladyslawa Fra y-
niuka w Polkowicacb 
było powołanie Po-

Wyróżnienia otrzymało 26 nauczycieli. 

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 

WSZYSTKIM PRACOWNIKOM OŚWIATY 

wyrazy podziękowania 
i uznania 

za trud codziennej pracy składają 

Radni Powiatu Polkowickiego. 2..arz4d oraz Starosta 
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KRONIKA 

KRYMINALNA 

w W Chocianowic 
funkcjonariusze po
licji zatrzymali na go
rącym uczynku kra
dzieży amochodu 
marki renault. czte
rech mężczyzn. 

Trzech z nich to 
mieszka6cy Chojno
wa, a jeden - Legni
cy. 
lir W Polkowicach 

pracownik budowy, 
po zakończonej pracy 
dokonał kradzieży 

wiertarki o wartości 
10 tys. zł. W wyniku 
podjętych przez po
licję działań sprawca 
zostal zatrzymany. 
.;. Funkcjonariusze 

policji z Cbociano
wa zatrzymali na 
gorącym uczynku 
prawcę włamania do 

stacji paliw. 
'"" W Polkowicach 

na ul. Ociosowej 
nieznani sprawcy do

Na terenie jednostki wojskowej 
w Duninowie w gminie Chocianów 

wybuchł pożar 

Niezawodni 
M nika Szatkowska 

W trakcie ćwiczeń 
prowadzonych przez 
żołnierzy z JW Duni
naw zapaliło ię ok. 
0,5 ha ściółki leśnej. 
Bezpośrednio za

grożony był m.in. ma
gazyn z amunicją. 

Działania wsparły sa
moloty z bazy leśnej 
w Lubinie. Ogień 

zybko się rozprze
strzeniał. Po godzin
nej akcji ga'niczej ży
wioł udało się opano
wać. Uratowano oko-

konali kradzieży sa- ~ r ... ; •• ~·~ , 
mochodu marki re- ł .~,~z--_ ... 

< 

nault scenie na szko- li =~'-:"':==--'=-:;~";;::"'::..:.o.::I:...:::..>o~:""""-=-__ -=-:""':"...:J 

dę obywateli Francji, Strażacy \\fikcji 

przebywających z wi
zytą gościnną. War
tość samochodu 
- 66 tys. zł. 

.. Dyżurny Komen-
dy Straży Miejskiej 

otrzymał zgłoszenie 

o mężczyźnie, który 
leży na chodniku 
przy ul. Ociosowej. 
Na miej cu patrol 
Straży Miejskiej 
stwierdził, że znajdu
je się on w tanie 
upojenia alkoholo
wego. Odwieziono go 
do Izby Wytrzeźwień. 
• Do Komendy 

Straży Miejskiej 
przyszedł chłopiec w 
wieku 9 lat, który 
poinformował dyżur

nego, że został ude
rzony w głowę przez 
starszego od siebie 
chłopaka. W wyniku 
natychmiastowo po
djętych działań za
trzymano wskazane-

• go przez pokrzyw
dzonego 15-letniego 
sprawcę pobicia. 

-Sprawę przekazano 
Komendzie Powiato
wej Policji w Polko
wicach. 
Monika Szatkowska 

Działania ratunkowe 
jako pierwsza podjęła 
sekcja Woj kowej 
Straży Pożarnej. Na
stępnie włączyły się 
Jedno tki Ratowni
czo - Gaśnicze z Pol
kawie i Chojnowa, 
Ochotnicze Straże 

Pożarne z Trzebnic, 
Chocianowa, Rokitek 
i OSP przy nadleśnic
twie Chocianów. 

lo 150 hektarów ob
szaru leśnego oraz 
wspomniany już ma
gazyn amunicji. 

Na szczęście nie 
był to zapis auten
tycznego zdarzenia, 
ale scenariusz ćwi

czeń doskonalących 

współdziałanie jed
nostek Straży Pożar
nej, woj ka i służb 

leśnych. 

Składam 

SERDECZNE PODZIĘKOWA lA 
ntieszkańcom 

GMINY POLKOWICE 

za 

liczny udział w wyborach prezydenckich 

Frekwencja wyborcza ięgająca 62 procent 
je t potwierdzeniem faktu, że mie zkańcy 
Gminy Polkowice aktywnie korzy tają ze 

swoich obywatel k;ch uprawnień, 
chcąc współdecydować o losach kraju, \Vego 

regionu i ntia ta. 
Składam również naj erdeczniejsze 

gratulacje zwycięzcy wyborów, prezydentowi 
Aleksandrowi Kwaśniew kiemu oraz 

kandydatowi, który uzy kał drugą 
w kolejności liczbę głosów, 

Andrzejowi Olechowskiemu. 

EDlilian StańczysZ)ll, 
hurm; tn Miasta i Gm;ny PolkOlVice 

Polkowice 

Od siedmiu lat, w~ród uczniów klas trzecich 
szkoły podstawowej, prowadzone są badania 

na obecno~t metali ciężkich we krwi 

OIówbadany 
Monika Szatkowska 

Speqałistyczny Zakład 

Opieki ZdID.votnej w PoI
kcmicach pu.eptO\Vadził, 
we wszystkich gminadl po
wiatu polkowickiego ordZ 
doda\:kol.vo w gminach 
Pęcław i Jerzma.rx.ma, ba
dania dzieci dziesięciolet

nich na obecnc.6ć metali 
ciężkich (ołowiu) we kIwi 
Dzieci w ten sposób uczest
niczą w Programie Pro
mocjj Zdrowia w Ochronie 
a logicznej Dziecka 

Program jest realizowa
ny przy udziale finanso-

~ budżetu Gminy Pol
kowice oraz Związku 
Gmin Zagłębia Miedzio
wego. Koordynatorem 
Programu jestpolożna Flż
bieta Osińska, a nadzór 
mel)'l:oryczny nad całością 
sprawuje lekaIz pediatra 
Jolanta Węgierska 

- Dokońcarokuza>tanie 
przebadanych okola 1200 
dzieci - infonnuje dyrektor 
SZOZ Mańola Kcmrider. 
- WIę~ dziesięciolat
ków, wimną prz:yszfego ITr 

ku, WJiedzie na twnu.sy 

,,zielon;dl szkóf~ a jeżeli 
zajd7ie taka potrzeba, ~ 
d z podwyiszonymi ].XJZi<r 
mami skorzystają z tumu
sów sanato1J'.inyd1- dodaje 
dyrektor Kmnider. 
Następnym etapem bę

dą spotkania z rodzicami 
dzieci objęt}cl1 progra
mem Podczas nich doktor 
Węgierska dokona ind)wi
dualnej analizy wyników 
paeprowadzonych badań 
oraz ustali spcxilb leczenia 
~gółn}dl dzieci z 
grupy ryzyka. 

Przeoczenie, brak kompetencji czy nie dopilnowanie obo
wiązków? 

Gdzie są losy? 
Wioleta Kośmider 

-Jakmoźna bylo ominąć 
nas podczas 1asawaJlia na
gród DowiedziaJam się, że 
dla nas już nie ma la;6w i 
nie moiemy brać udziaJ w 
loterii podczas ŚWięta Bu
dowJanjdl. Przecież placi
my regularnie aymz i na
klejki sit; nam naJeżą - po
wied2lała nam Maria Wy
somieISka z ul Głogow
skiej. 

- Jestem zbulwer.v.wma 
- dodala paru ~er-
ska O komentarz poprosi
liśmy prezesa Polkowickie
go TowarzystwaBudownic
twa Społecznego. 
- Te Ja,y nie za;taJy sp~ 
dane. Są one u nas do tej 
POl}'. W~ mieli możli
\roŚĆ mkupu - powiedział 

~ Stażyfuki. 0dpo
wiedzialnymi za lUlprowa-

Reklama 

dzanie bńw byli adminis
trator lub gospodyni bu
dynku. Mieli oni propono
wać ich zakup PIZY razno. 
szeniu opłat za CXjDSl. -

Mogę obiecać, że zu;taną 

~ nidJ "')dągnięte 

konsekweIxje, a 'WŚrÓd 

~v ul GIogow
skiej fXJDOW11ie będzie 

przeprowadzone las0wa
nie -dodał prezes. 

MIESZKANCY POWIATU POLKOWICKIEGO 
w imieniu Powiatowego Sztabu Wyborczego Kandydata na 

Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Pana Aleksandra Kwaśniewskiego kładam 
erdeczne podziękowanie mie zkańcom powiatu polkowickiego za oddanie ponad 18 

tys. gło ów na Jego kandydaturę. Poparcie jakie uzyskał Pan Prezydent w naszym 
powiecie i tworzących go gminach należy do najwyż: zych w kraju. 

Jestem głęboko przekonany, że dokonaliśmy dobrego wyboru. 
Dziękuję ponad 7 tysiącom mie 'zkańców za złożenie podpisów 

popierających kandydaturę Aleksandra Kwaśnicwski"go. 
Pragnę także wyrazić uznanie za sprawne przeprowadzenie wyborów 

dla icb organizatorów, pracowników urzędów gmin, członków korni ji wyborczych, 
policjantów i funkcjonariuszy Straży Miejskiej. 

Skladam wyrazy szacunku dla etek członków ztabów i komitetów wyborczych 
oraz mężów zaufania pracujących na rzecz wszy'tkich kandydatów za 

ich połeczną pracę, poświęcenie i kulturę polityczną. To także wyróżniło nasz pO\ iat 
na tle innych regionów kraju. 

Mniemam, iż o iągnięty wynik wyborów pozwala nam zapro ić Pana Prezydenta do 
złożenia wizyty w naszym powiecie również w imieniu znakomitej większości jego 

mieszkańców. 

Przewod niczący 
PIJWlaluY.cgO Sl.tabu Wybtlrczcgo 

,\Jck5andrn Kw:tśni .- go 
Jerzy Wojciech Moi-li 



... 

Konkrety Polkowickie 

Premiera "Ballady o Zakaczawiu" 

• • • 
Inne OU a y n e PDS PI 

To grzech być legniczaninem i 
nie obejrzeć "Ballady o Za

kacza wiu" . NosIa Igiezna opo
wieść o najbarwniejszej dZiel
nicy miasta, po wielu latach 
przygotowań, doczekała się 
wreszcie tea tra lnej premiery. 
Na deskach nieczynnego od 18 
lat kina "Kolejarz", w sobotę i 
niedzielę, Teatr im. Heleny 
Modrzejewskiej przypomniał 
legendarne postaci, które kie
dyś znało całe miasto. 

Któż nie pamięta 
bowiem wielbiciela pięknych 
kobiet, kulturysty Gienka Cy
gana? Albo dramatycznej opo
wieści o strzelaninie w okoli
cach kawiarni "WZ"? Wszyst
kie te "historie prawdziwe" 
zebrali ludzie spoza Legnicy: 
Jacek Glomb, Krzysztof Kopka 
i Maciej Kowalewski. Później 
wspólnie napisali scenariusz i 
tak oto powstał spektakl o po
wojennej historii Legnicy. Mie
ście, które miało swój - nieste-

- ty już zatracony - "klymat". 
Ballada rozpoczyna się w 1958 

roku. Wówczas w Legnicy mies.z
~ją Niemcy, Ukraińcy, Łemko ..... ;e, 
Zydzi, Cyganie, Polacy z Wilna, 
Grodna, Lwowa i Kielc oraz towa
rzysze z Północnej Grupy Wojsk 
Armil Radzieckiej - pochodzący z 
europejskich i azJ<ltyckich republik 
ZSRR. Po wojnie na Kartuzach -
czyli Zakaczawiu -osiedli wszyscy, 
prócz Sowietów. Nawet za czasów 
niemieckich był to najbiedniejszy re
wir miasta. Powstał w trakcie czter
dziestoletniej kadencji burmistrza 
Ottomara Oertela, z myślą o ów
czesnych rodzinach robotniczych. 
Po wojnie Armia Radziecka i jej 
cywilni pracownicy zajęli kamieni
ce w najlepszych częściach Legni-

cy. Biedocie i złodziejom przypa
dlo Zakaczawie. 

Dzięki nowym mieszkańcom 
miejskie zarzecze sta10 się "dziel
nicą cudów". W kulturowo-języ
kowym tyglu działy się rzeczy 
dziwne. Zycie pisało tu niesam0-
witescenariusze. Wieloletru miesz
kańcy Legnicy pamiętają, że tam 
właśnie przestrzegany był ruepisa
ny kodeks, wedh.ig którego rue wol
no było okradać sąsiada, napadać 
na mężczyzn spacerujących w to
warzyśtwie kobiet czy romanso
wać z żoną kolegi odsiadującego 
wyrok wwięzi.eniu. O tym wszyst
kim przypomina teatralnym wi
dzom narrator, czyli Janina Dę
bówna. W tę rolę: taksówkarki - na
miętnej fotografki wcieliła się Ka
tarzyna Dworak (z każdą premie
rą staje się coraz lepszą aktorką!) · 
To ona, ił właściwie jej duch, jest 
kluczem rałegowidowiska. Narra
torskie opowieści i komen tarze rue 
tylko łączą wszystkie sceny, ale 
przede wszystkim pomagają wi
dzowi 

zrozumieć specY1ikę 
magicznej dzielnicy 

Postać głównego bohatera 
ballady - Benka Cygana - wzo
rowana jest na autentycznym 
życiorysie legnickiego kulturysty 
Gienka Cygana. Był to wysoki, 
przystojny mężczyz.na z "bok
serskim" nosem. Jeździł czerwo
nym BMW. Uwielbi al złotą biżu
terię, białe lub czarno-biale buty, 
fioletowe ubrania, no i ocz)"",i
ście piękne kobiety. 

W spektaklu jest Benkiem Cy
ganem, szefem dzielnicowej ban
dy złodziei. IN postać honorowe
go rzezimieszka wciela się Prze
mysla 'w Bluszcz - według wi-

"Ballada o Zakaczawiu". Prapremiera odbyła się 7 paździer
nika 2000 roku. Kino "KoleJarz" ul. Łąkowa. Reżyseria - Jacek 
Glomb. Scenografia - Ewa Beata Wodecka, Muzyka - Bartek Stra
burzyń ·ki. Konsultacja bokserska - Dymitrij Lenkow. Układ walk 
ulicznych - Leszek Jóźwik. 

Bilety dla mieszkańców Zakaczawia (po preferencyjnej cenie 
5 zł) do kupienia w barze piwnym przy ul. Kartuskiej (obok mo
stu) lub za pośrednictwem Kuby. 

Fot GFlZEGORZ SPAŁA 

dzów i krytyków - najlepszy ak
tor legnickiej sceny. Benio wraz z 
chłopakami z ferajny; Ryśkiem 
Migaczem (Paweł Wolak) i Mań
kiem Pecajem (Janusz Chabior -
w spektaklu jedyny rodowity le: 
gniczanin, a w związku z tym 
asystent reżysera) pobierają zło
dziejskie lekcje u charyzmatycz
nego kolejarza Tońka Kulki (go
ścinnie Bogdan Grzeszczak). 

Jest też komendant powiatowy 
Milicji Obywatelskiej, kapitan 
Franci zek Maciejewski (Dariusz 
Map, który rue może sobie poradzić 
z chłopakami z tzw. parafii Ko
mendant z wzajemnością kocha 
się w asystentce, kapral Halinie 
Gruazdko (Gabriela Fabian -debiut 
na legnickiej scenie). Czasami ostro 
dyscyplinuje szefa posterunku MO 
przy ul Łąkowej (kiedyś na Zaka
czawiu rzeczywiście istniał komi
sariat milicji), sierianta Zenona Ko
ciębę (Lech Wołczyk) i szeregowe
go Henryka Rondla ITadeusz Ra
tuszruak - od tego sezonu aktor le
gnickiej sceny). Rondel, którego 
później spotyka duży awans, do
skonale wczuwa się w klimat dziel
rucy. Załatwia z Benkiem róine in

teresy. Ich prLyja.źń trwa ",iele lat, 
aż do słynnych czasów 
paleniaaktzgromadz0-
nych przez MO i SB. 

Za ka cza wia nie 
wałczą też z partyjnym 
betonem i towarzysza
mi Robią niezly kawal 
Alojzie Banachowej 
(Aleksandra Maj - de
biut na legnickiej sce
nie) - sekretarzowi ko
mitetu powiatowego 
partii. Później ta sama 
towarzyszka zostaje 
aresztowana za soli
darnościowe ulotki, po
wielane w piwnicy i 
pod osłoną nocy. Styro
pianowy wątek rozba
wi) wszystkich polity
ków, którzy gościli na 
sobotniej premierze. Do 
łczśmiali się: poseł Unii 
Wolności, Władysław 
Frasyniuk i jego partyj
ni koledzy: Piotr Rojek 
i Ireneusz Guszpit, a 

także lewicowy prezydent Legni
cy, Ryszard Kurek. Ostatni z poli
tyków doczekał się też pstryczka, 
kiedy to teatralni zakaczilwianie 
przypominają, że po powodzi z 
1997 roku władze ufundowały 
pamiątkową tablicę dla mieszkań
ców dzielnicy, dzięki którym mia
sto uratowałosil# przed powoJzJą . 
- Na uroczystości pojawili się 
urzędnicy i kilku dziennikim"y , 
Nie było /liItomiast 

.)adnego mieszkańca 
Zakaczawia 
- przypommała jedna z bohate
rek spektaklu. 

W "Balladzie ... " pojawia się 
też żydow!>ki licealista Adam 
Goldmann, który po słynnym 
pogromie w 1968 roku wyjeżdża 
do Kopenhagi, gdzie zostaje 
prawnikiem. (W Legnicy istnia
ło !lI LO dla mlodzieży pocho
dzenia żydowskiego.) Bohatero
wie sztuki wielkim szacunkiem 
darzą Niemca Horsta Grubbera, 
emerytowanego kOŚCIelnego z 
parafii ewangelickiej. Natomiast 
z Rosjanami handlują złotem i 
skórami z białych niedźwiedzi. 
Czasami teź rozgrywają z nimi 
bokserskie walki w kinie "Kole
jarz", pod okiem trenera, Ana
tola Skazy (Marek Sitarski). 

N lesamowicie a u ten tyczna 
wydaje się postać Jarka Walka, 
zwanego Dzidkiem. Chłopaka, 
który ma pod sobą trzyosobową 
bandę (Arkndiusz Jarek, Rafal Ja
rek, Krzysztof Wałkiewicz), gra 
gościnnie Rafał Nowicki. Aktor 
wygląda jak autentyczny cwania
czek z Zakaczawia -:tęce z kiesze
ni wyciąga tylko do bicia lub gdy 
sięga do cudzej kieszeni. Jest niski, 
więc ciągle staje na palcach, śmie
jąc się przy tym szyderczo i głup
kowato (świetna kreacja!). 

Wśród kilku wątków miłosnych 
jest romans Róży, siostry Benka 
Cygana (Joanna Gonschorek) z ra
dzieckim żołnierzem, Lową Apu
chowem (gościnnie Grzegorz Wo}
don). Finał ich flirtu na'wiązuje do 
dramatycznej (i prawdziwej) 
strzelaniny na ul. Wrocławskiej. 
Pod ~oniec lat 60. kapitan annli 

radz.ieckiej strzelał do łekarki, jej 
synCl i mundurowych. Dziś już 
mało kto pamięla szczegóty tego 
wydarzenia. Wiadomo jedn<lk, że 
sprawca chwilę po tym popełnił 
samobójstwo. Wśród śmiertelnych 
ofiar znaleźli się milicjant i onno
wiec. Kobiecie udało się uratować 
życie. Podobno później wyjechab 
do ZSRR 

Najbardziej emocjonującą czę
ścią spektaklu, szczególnie męską 
publiczność, było pojawienie się 
Anki - przyszłej żony Benka Cyga
na (gościnnie Małgorzata Siatka -
piękna i niesamowicie zgrabna stu
dentka wrocławskiej PWST). To 
dla niej Benek traci głowę. Zrywa 
nie tylko ze swym fachem, ale i z 
Zakaczawiem. leni się z Anką, ma 
z nią syna, kupuje mieszkanie na 
Koperniku. Ona jednak nudzi się 
przy odmieruonym mężu i ucieka 
do Wiednia. Jest rok J993. Benek 
jedzie jej szukać, ale niestety, w dro
dze do Austrii ginie w wypadku 
samochodowym. Jego BMW roz
bija się o rosyjską ciężarówkę, któ
ra z ralą annią opuszcza legnickie 
ko zary. Gienek Cygan rzeczywi
ście zginąl w wypadku, ale cztery 
lata temu, kiedy po Polsce rue jeź
dziły już ciężarówki zaprzyjaźnio
nej annii. 

Nowy szef mafii 
Żyła, oraz jego uczeń Młody 

(Krzysztof Karenk.iewicz) repre
zentują pokolenie, które od daw
na nie respektuje dawnego kodek
su honorowego. A to wszystko 
wbrew żelaznym zasadom dzieł
rucowego idola - kinowego Winne
tou, który "rugdy tak by rue postą
pił" . Spektakl kończy się stypą Ben
ka . Na jego pogrzeb zjeżdżają 
wszyscy zakaczawianie. Nawet 
piękna Anka, której nikt rue chce 
widzieć, Płoną kieliszki wódki, ni
czym nagrobkowe znicze. - To za 
Daszyńskiego, Łąkową, Dmow
skiego - mówią bohaterowie pod
palają,c kolejne kieliszki z alkoho
lem. Zalą się, że ich dzielnica po
pada w ruinę, a jej mieszkańcy 
wysiedlani są na Piekary, Koper
nik, Zosinek, Tarninów ... 

Joanna Michalak 



PI.any yły pię (ne 
Winę za likwidację szpitala pielęgniarki zrzuca ją głównie na barki reformy 

w służbie zdrowia, choć ich zdaniem, złe zaczęło się już od wejścia 
w życie nowego podziału administracyjnego kraju. 

Nagle okazało się, że ważniejsze są duże wojewódzkie centra medyczne, 
a małe placówki nikomu nie są potrzebne. 

Na bramie chojnowskiego szpi 
tala nie ma już czerwonej ta

blicy z białymi literami, która wi
siała tu od 361at. Zdjęto ją kilka ty
godni temu, gdy odchodził ostatni 
pacjent. Nasze obawy, że w bu
dynku nie znajdziemy nikogo, oka
zują się jednak bezpodstawne. 

- Pielęgniarki są na swoich 
stanowiskach - informuje nas 
pani portierka. - Dyrekcja też 
jest. Nikt nie dostal jeszcze wy
powiedzenia, więc ludzie przy
chodzą. Przez tyle lat przych -
dzili, to co mają robić, siedzieć 
w domu i płakać? 

Kazali zgasić światło . 
Kiedy przyjechula ekipa te

lewizyjna, wszystko musiało 
być zrobione tak, jak chcieli, 
wedlug z 'góry ustalonego sce
nariusza . A ten był niel>kompli
kowany: puste łóżka, puste ko
rytarze, no i to światlo, które 
dziennikarz kazał zgasić, aby 
symbolicznie podkreślić koniec 
szpitala . 

Ówczesny dyrektor choj
nowskiego szpitala, doktor K wa
pisz, powiedział, że jeśli to zro-

' bią, będą mieć pracę, a szpitul 
wreszcie wyjdzie na prostą. Ob
łożenie rzeczywiście cały czas 
było 100-procentowe, ale prosta 
okazała się równią pochylą .. 

Bankrutowi się nie daje 
Na początku 1999 roku za

dłużenie Samodzielnego Publicz
nego Zakładu Opicki Zdrowot
nej w Chojnowie sięgnęło 1,7 mln 
zł (dzisiaj ponad 4 mln). W mo
mencie przejęcia płacówki przez 
legnickie starostwo powiatowe 
w szpitalu pracowało okolo 200 
osób. Po przeprowadzonej re
strukturyzacji, dziś - została po-

ta, a potem o 
swoje upomniał 
się największy C....::::-O ....... 
z wierzycieli -
Zakład Ubezpieczeń Społecz
nych, który zablokowal szpi
talne konto. 

- Władze powiatu dały ze 
swojego budżettl 200 tys. zł na 
modernizację - mówi Tadeusz 
Rasiński, dyrektor likwidowane
go ZOZ-u. - Potem dosta liśmy na 
restrukturyzucję 213 tys. z Wo
jewód2kiego Komitetu Sterujące
go. Mój plan ralowania :;zpitalćl 
zakładał dodatkowo zaciągnię
cie kredytu bankowego na od
dłużenie. Dziś, patrząc na to z 
ekonomicznego punktu widze
nia, chyba dobrze się stało, że 
tego kredytu nie dostaliśmy. 

- Mamy żal nie tylko do te
lewizji - wyznają wieloletnie 
pracownice szpitala. - Rów
nież prasa zamieszczała arty
kuły, w których przeinaczano 
nasze wypowiedzi i zmienia
no ich sens. Dziennikarze pi
sali, że my chcemy- likwidacji 
szpitala. A to przecież nie
prawda. My chcemy praco
wać, chcemy pomagać pacjen
tom, działać dla dobra naszej 
lokalnej społeczności . Taki jest 
nasz zawód, to umiemy robić. 

Bogumiła Wołoszyn, starsza 
pielęgniarka zabiegowa przy
pomina, że od trzech lat nie było 
w szpitalu podwyżek, a mimo 
to pielęgniarki zrzekły się re
kompensat, które otrzymały 
swego czasu od minister Cegiel
skiej i przeznaczyły je na wypo
sażenie remontowanego od
działu wewnętrznego. 

Remont i rozbudowa szpitala pochłonęły 3 mln zł. Dziś okna trzeba 
było zabić deskami. 

łowa. Na koniec ubiegłego roku 
okazało ię jednak, że wpływy z 
kasy chorych wystarczają tyLko 
na pokrycie bieżących kosztów 
działalności szpitala. Gdyby nie 
długi, likwidacja nie byłaby po
trzebna. iestety, najpierw kasa 
chorych o 35 proc. obniżyła zpi
talowi stawkę na jednego pacjen-

Tadeusz Rasiński, dyrektor szpitala: - Efekty 
podjętych przez mnie działań 
miały być widoczne w czwar

tym kwartale. Niestety, garb 
zadłużenia zamordował 

firmę· 

Mógłby się okazać gwoździem 
do trumny, przyczyniłby się tyl
ko do dłuższej agonii szpitala. A 
kasa chorych i tak wyraźnie po
wiedziała, że z numi - bankru
tem - umowy na usługi medycz
ne nie podpisze. 

Z układanki nic nie będzie 
-v ydawało nam się, że szpi

tal w obecnej strukturze nie ma 
racji bytu ze względu na ogrom
ne zadłużenie, a jedyną możli
wością jego przekształcenia bę
dzie właśnie likwidacja w obec
nej strukturze - wyjaśnia siostra 
Ostrowska. - Wszystkim chodzi
ło tyłko o to, by doszło do oddłu
żenia zpitala. Mogłaby wted 
powstać nowa placówka, która 
działałaby dla dobra społeczeń
stwa Chojnowa i okolic. Boli nas 
bardzo to, że nie mamy wypłat, 
ale podkreslam: my chcemy pra
cować, bo niejedno życie zosta
ło tu uratowane - mówi Małgo
rza ta Ostrowska, przełożona 
pielęgniarek 

Plany były piękne W 1999 
roku oddano do użytku wyre
montowaną górną część obiek
tu. Małgorzata Ostrowsb.a, wie-

Konkrety Polkowickie 

Zdlę<:1a WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

Bogumiła Wołoszyn, starsza pielęgniarka (od lewej), mówi, że swego 
czasu pielęgniarki przeznaczyły swoje pieniądze na wyposażenie od
działu. Dziś szpital jest zamykany. Danuta Kaszyńska, sekretarka 
medyczna (po prawej). 

dząc, że choroba ile wpływa na 
psychikę pacjentów, a pobyt w 
szpitalu jest stresujący, chciała 
zrobić coś, co mogłoby pozytyw
nie na nich wpłynąć. Znalazła się 
kobieta, która z puzzli poukłada
ła obrazy. Miały wisieć na ścia
nach. Atrakcją stać się mogły 
zajęcia z muzykoterapii, w orga
nizację których Małgorzata 
Ostrowska bardzo się zaangażo
wała. 

Nie trzeba się rozglądać 
- My wciąż jeszcze mamy 

nadzieję. Gdybyśmy jej nie mia
ły, zawiesiłybyśmy kłódkę na 
drzwiach i poszły do domu -
utrzymują pielęgniarki. Łzy na
pływają im do oczu. Danuta 
Kaszyńska, sekretarka medycz
na, je t w szczególnie ciężkiej 
sytuacji. Po 27 latach pracy bie
rze miesięcznie 580 zl na rękę. 
Jak za to przeżyć? Zwłaszcza 
że przecież od lipca nie było 
nawet tych skromnych kilku 
setek. 

- Nie chcemy iść na zasiłki -
dodaje Halina Homala, oddzia
łowa oddziału dziecięcego. - W 
Chojnowie i tak jest już wystar
czająco duże bezrobocie, co 
czwarty to bezrobotny. ie trze
ba się rozglądać, tu o bezrobot
nych po prostu ię potykamy. 

Wypowiedzeń jeszcze nie 
mają, czekają na uprawomoc
nieni decyzji starostwa o likwi
dacji ZOZ-u. Dyrektor Tadeusz 
RasLflski zapewnia, że wszyscy 
dostaną odszkodowania, bo co
dziennie zgłaszają gotowość do 
pracy. 

Winę za lilnV1dację szpitala 
pielęgniarki zrzucają głównie na 
barki reformy w służbie zdrowia, 
choć ich zdaniem, złe zaczęło się 
już od wejścia w życie nowego 
podziału administracyjnego kra
ju. agle okazało się, że ważniej
sze są duże wojewódzkie centra 
medyczne, a małe placówki ni
komu nie są potrzebne. 

- Moim zdaniem małe szpi
tale przynoszą znacznie więcej 
dobrego mż te duże - twierdZI 
Małgorzata Ostrowska . - Tam 
ludzie czują się zagubieni w tlu-

mie, są anonimowi. Tutaj każdy 
każdego znał, była inna, cieplej
sza, niemal rodzinna atmosfera. 
Likwidacja szpitala najciężej 
dotknie ludzi tarszych, schoro
wanych, którzy nie mają pienię
dzy na dojazdy do innych miast, 
ani potrzebnego do tego zdrowia. -
Ale starsi ludzie nie będ'l krzy
czeć, nie podniosą alarmu, nie 
staną do walki. Po latach place
nia składek, będą teraz siedzieć 
w domu, rozgoryczeni, i powoli 
umierać ... 

Morderstwo doskonałe 
Dyrektor Rasiński nie pod

daje się, nie tracI ammuszu do 
walki. Tylko że - jak przyznaje 
- ta walka musi mieć jakiś sens. 
Tymczasem, zgodnie założenia
mI resortu zdrOWia, polityka 
państwa idzie w tym kierunku, 
że placówki, które nie mają 
wszystkich podstawowych od
działów, winny być przekształ
cane w tzw. zakłady opieki dłu
goterminowej. Pozostawienie 
szpitala chojnowskiego takim, 
jaki by!' nie mialo sensu. a 
przekształcenie po~rzebne są 

jednak pieniądze, a przecież 
trzeba je zcze dokończyć re
mont, który pochlonął już ok. 3 
mlnzl. 

- Myślę, że nie może być ina
czeJ - przekonuje dyrektor Rasiń
ski. - Tu musi PO\I .... StaĆ zakład 
pielęgnacy j no-opie ku ńczy. 
Zresztą w planie restrukturyza
cji ZOZ-u jest zapis o przekształ
ceniu. Szkoda, że zabrakło cza
su. Efekty dotychczas podjętych 
przeze mnie działań miały być 
widoczne w czwartym kwarta
le. iestety, garb zadłużenia za
mordował firmę. 

Jak się okazuj ,trochę wbrew 
logice reformy okoliczne szpita
le nie kwapią się do przejmowa
nia pacjentów z terenu Chojno
wa. Z rozmów, które dyrektor 
Raslński odbył z szefami placó
wek w Legnicy i ZłotoT)i, w\'ni
ka, że tamtejsze szpitale mają 
niemal lOO-procentowe obłoże
nie i z miejscem dla nowych pa
cjentów jest problem. 

Mariusz Lalewicz 
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WIEDZA 

DOCENIONA 

Dzień Nauczyciela 
zoo tał uczczony także 

w . tarostwie. W sali 
konferencyjnej Staros
twa Powiatowego 
w Polkowicacb odbyło 
ię potkanie z okazji 

tego właśnie święta. 
Uczestniczyli w nim 
dyrektorzy i nauczycie
le szkół i placówek oś· 

Międzynarodowa Konferencja Do
stawców odbyła się w Volkswagenie 

Boom na 
auta 
Wioleta Ko ' mider 

wiatowych prowadzo- za prqbycie. Następnie 
nych przez Powiat Pol- przemówił Bwmi.~ 

kowieki . Podczas Uf(}- Polkowic, Erm"lian 
c z y s t o ś c i M a r e k Stańczyszyn. Bwmistrz 
Tramś. starosta polko- podziękOW'dł za inwes-
wieki, złożył podzięko- tycje, jakie dokonał 

wania za dotychczaso- VW na naszym terenie 
we osiągnięcia dydak- oraz za zatrudnienie w 
tyczne i wychowawcze fabryce mieszkańców 

oraz wręczył nagrody 1 pcrwiatu polkowickiego. 
pieniężne . W gronie ~ Następnie p.rzedstawio.. 
wyróżn ionych znalazło ~ no strategię zaopatrze-
się 12 osób. W spotka- :& nia Koncernu vw. 
niu brał udział również Zainterc..-.owanic konferencją było duże Przedstawiciel Mini&-
Piotr Korobczak. prze
wodniczący Rady Po
wiatu oraz Kamil Ciu
pak, członek Zarządu 
Powiatu. 
Agnieszka Mika 

MAPA 

ATRAKCJI 

W ubiegłym tygodniu 
odbyło się kolejne 
spotkanie poswięcone 
stworzeniu mapy at
rakcji tury tycznych 
Powiatu Polkowickie
go. Zostaną na niej 
umieszczone najcie
kawsze obiekty znajdu
jące się na naszym te
renie, szlaki aktualnje 
istniejące, a także te 
zaprojektowane, za· 
proponowane wstęp

nie przez poszczególne 
gminy Powiatu Polko
wiekiego. W spotkaniu 
uczestniczyli między 

innymi Kamil Ciupak 
przedstawiciel taros
twa oraz Michał Krysz
to f , reprezentant 
Urzędu Gminy Polko
wice. W spotkaniu 
uczestniczył rówruez 
Marian Hawrysz, wice 
preze oddziału lubiń· 

. kiego PITK. Prace 
nad projektem mapy 
trwają. Jak wynika 
z informacji uzy ka
nych ou Kamila Ciupa· 
ka, mapa będzie gOlo
wa na początku przy
szłego rol-u. 
A!.,'I1ie.:zka Mika 

Zaczęło . ę uroczyście. 
Powitano zaproszonych 
gości i wręczono im upo
minki w postaci folderów 
reklamowych Volkswage
na i Gminy Polkowice. 
Konferencje rozpocz.ął 
prezes Zarządu polkowicr 
kiego Volkswagena Burk
bard Welkener, dziękując 

terstwa Gospodarki 
przedstawił zasady pol
skiej polityki pnemy.;łowej 
w sektoIZe motoryzacyj
nym. Przez ostatnie lata 
nastąpil prawdziwy boom 
motoryzacyjny na naszym 
rynku, a w czołówce znaj
duje siC( Volkswagen Mo
tor Polska. 

Do ogrzewania wnętrz coraz czę~ciej 
stosowane są promienniki gazowe 

Wybuchowa 
mieszanka 
Monika Szatko ka 

o zagrożeniach z tym 
związanych rozmawia
my zGrzegonem Kas
perkiem, rzecznikiem 
prasowym Komendan
ta Powiatowego Pań
stwowej Straży Pożar
nej w Polkowicach. 

- Jak bezpiecznie ko
rzystać z pnenośnych 
urządzeń grzewczych? 

- Promienniki garowe 
zasilane są mieszaniną 
gazową propan-butan 
Przy stężeniu 2,1 - 9 
proc. w powietrzu jest to 
mieszanka wybuchowa. 
NiedopuszczaJne jest 
ustawianie ognewaczy 
poniżej poziomu tere
nu. 1111 przyklad w piwni-

cy. Ważne jest również 
zachowanie bezpiecz
nych od1eglości (min. 50 
cm) od materiaJów lat
wopaJnych 

- Co należy zrobić w 
przypadku, gdy wyczu
je się gaz w pomiesz
czeniu? 

- Należy starać się za
kręcić zawór butli 
i przewietrzyć pomiesz
czenie. W przypadku, 
gdy nie jesteśmy w sta
nie zakręcić go, naJeży 
wynieść butlę lub ca1y 
promien1lik na ze
wnątrz i niezwlocznie 
weZlvać Straż Pożarną. 

- Dziękuję za roz
mowę· 

Wyrzucenie puszki po napoju, plastikowej torebki, a nawet 
papierka od kanapki w lesie może naruszył delikatny natu

ralny system samooczyszczania lasu 

By las był 
czysty 
Adrianna J akubow ka 

a powicrlchni gleby w lesie gro
madzi się warstwa rozkJadających się 
. zczątków roślinnych j zwierzęcych. 

Marek Borek 
Żona, troje dzieci 
WyksztaJcenic: śrcd-

nic 
Zainteresowania: 

, przyroda, spOJ"l, mu-i _'"--__ zyka 

Je -t ona środowiskiem życia wielu 
organizmów. W efekcie na jednym 
hektarLe la u żyje dwadzie' cia razy 
więcej organizmqw niż liczy cała po
pulacja ludzka. Las w 
wyniku istnienia bio
cenozy nie marnuje 
pojawiających się tam 
re ztek organicznych. 
Gdyby reducenci, czy
li organizmy żywiące 
się szczątkarru roślin 

i zwierząt, nie inter
weniowali na dnie la
su, zalegałyby ogrom
ne zwały materii or
ganicznej. 

- Tak korzyStnie 
dziaJająca "slużba anitarna" niekie
dy zaczyna zawodzić, zazwyczaj za 
przyczyną czJowieka, który to uje 

tanie i pro te spo oby "utylizacji, j, 
czyli wywozi śmieci do lasu - powie
dział Marek Borek, prezes Ligi Och
rony Przyrody w Polkowicach. - Pse
udo turyści również dokladają swoją 
" cegielkę " - dodał. 
Kłopotliwe są szczególnie różne

go rodzaju opakowania rozkładają
ce się dopiero po upływie kilkudzie
sięciu, a nawet kilku et lat. - Po
przez spotkania edukacyjne w szko
lach, artykuly w prasie czy konkur. r 
o tematyce ekologicznej docieramy 
do spoJcczeństwa - powiedział pre
ze Borek. - Jeśli zauważycie pań

stwo, że przyroda je. t niszczona, 
prosimy o kon
tćikl pod numc
rem telefonu 
845-05-52 od 
wtorku do piąt
ku w godzinach 
10 - 12 lub oso
bi cie w LOP 
(siedziba Klubu 
Federacji Kon
sumentów) 
przy ul. Dąb

rowskiego. 
Troszczmy się 

więc o Jas nie tylko z okazji akcji 
sprzątania świata, lecz róbmy to za· 
wsze kiedy mamy z nim kontakt. 

Ślinotok~ ~wiatło- i wodowstręt oraz niespokojne 
zachowanie to najczęstsze objawy w~cieklizny 

Zaszczepione lisy 
Monika Szatkowska 

a terenie powiatu odbyła ię ak
cja zczepienia li ów wolno żyjących 
przeciwko wściekliź.rńe. Szczepienia 
przeprowadzono przy użyciu zcze
pionki fuksoraI, zatopionej w przy
nęcie, którą rozrzucono z samolotu. 
Przeprowadzono monitoring sku
teczności tych szczepień. Do Zalda
du Higieny Weterynaryjnej we 
Wrocławiu zawieziono 56 odstrzelo
nych, przez myśliwych lisów i po zba
daniu twierdzono przyjęcie się 

szczepionki. Potwierdza to skutecz
ność szczepienia. 

- Zagrożenie wścieklizną na terenie 
powiatu polkowickiego zmniejszyfo 
się - stwierdził Krzysztof Kiernożycki. 
lekarz weterynarii. - Niemniej jednak 
każdy zgloszony przypadek dziwnego 
zachowania się zwierzęcia, u którego 
wystąpiły objawy nerwowe, a które 
zraniJo czfowicka, będzie traktowane 
jako zagrożenie wścieklizną - zapew
nia weterynarz. 



Informator 
POGOTOWIA 
Ciepłownk:ze 993 
Gazcme m 
Fnerget.Pl1e 991 
WOOoci.ągc1.ve 995 
RattJnl«Me 999 
fulicja m 
Straż MIe:iska 986 
Straż fużama 998 

APTEKI 

PoIkowice 
ul. Kominka 5a 
tel. 845-O2-{)4, 
ul. Moniuszki 3a 
tel. 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91, 
ul. Kominka 7 
tel. 845-02-01, 
ul. Browarna 14 
tel. 847-46-17 
Gtębocice 
ul. Glogowslo13 
tel. 831-54-71 
0l0dan6w 
ul. Wesoła 12 
tel. 8]8-55-36 
ul. Żeromskiego 2 
tel. 818-55-54 
Przemków 
Pl. Wo1ności 1.2, 
tel. 831-93-25 
ul. Długa 3, 
tel. 831-97-13 
Radwaoice 
ul. Przemysłowa 7, 
tel. 831-13-06. 

DYŻURY APTEK 

~ 
16.1G-23.l0uJ. SliaInikó.v 4 
Z3.1G-:J).10ul KooUnkaSa 
~ 

ul. Długa, 
tcl rol-97-13, 
ldJ. 9.00.15.00, 
rrlz. 9.00-11.00, 
pl. \\bID:ki, 
teJ. rol-93-2S 
rl>. 8.00-15.00, 

POSTÓJ 
TAKSÓWEK 

Polkowice 

LECZNICE DLA 
ZWIERZĄT: 

Polkowice 845-24-67 
845-06-66, 845-13-75 
Gaworzyce 831-62-24 
Radwanice 831-16-00 
Sieroszowice 831-19-16 
Chocianów 818-52-15 

INFOMACJE 
telefoniczna 
miejscowa 913 
zamiejscowa 912 
biuro napraw 924 
zegarynka 926 
budzenie 917 
tel. zaufania 988 

Przed tygodniem I rozmową 
z terapeutą Michałem Cimkieml 

rozpoczęll~my cykl artykułów I 
poświęcony walce z narkomanią 

Bieluniowy 
"odlot" 
MIchał Cimek 

o tym, re jest ona dzi
siaj jednym z najwięk

szych problemów wśród 
młodzieży nikogo już 

przekonywać nie tneba 
Jednym z ostatnich 

"wynalazków" jest roślina 
zwana Bieluniem. \\t)'glą
da bardzo ładnie - duże 

postrzępione liście na dlu
giej łodydze (około jedne
go metra), białe kwiaty w 
kształcie dzwoneczka i łu
dząco podobne do.kasz
tanów kolczaste owocni
ki, w których znajduje się 
kilkadziesiąt małych zia
renek koloru brązowego. 
Rośliny te można spo
tkać w wielu ogródkach, 
na łąkach, ugorach. 
Roślina ta, zaliczana 

do leczniczych, jest bar
dzo niebezpieczna, gdyż 

pWrlawkowania wywo
łują gwałtowne przyśpie

szenie akcji serca, wzrost 
ciśnienia krwi, zaburze
nia oddechu, konwulsje i 
bardzo nieprzyjemne ha
lucynacje. Mogą one do
prowadzić do niekontro
lowanych działań, które 
mogą się zakończyć 

śmiercią (wyskoczenie z 
okna, utopienie się, czy 
wpadnięcie pod samo
chód)_ Osoba w tym sta
nie nie kieruje ~oim za
ch waniem i nie wie co 
się z nią dzieje. W przy
padku większego 

p~wkowania może 

na tąpić zgon wywolany 
ustaniem akcji serca lub 
wylewem lawi do mózgu. 
Należy zwrócić uwagę u 

swoich dzieci, czy nie po-

R6wnic śmicrtelnyw skutkacb Jak Bieluń - MudJomor wlllotnik()\\y. 

może wywołać nawet 
śmiertelne zatrucie. 
Znajdują się w niej alka
loidj - hioscyjamina, sko
polamina i atropina Al
kaloidy te w przypadku 
nawet niewielkiej dawki 
wywołują otępienie umy
słu i zaburzenia sprawno
ści intelektualnej, gdyż 

silnie działają na ośrod
kowy układ nerwowy. W 
przypadku lekkiego 

siadają malych brązowych 
ziarenek. zasuszonych li
ści, czy dziwnych ,,kaszta
nów". W przypadku, gdy 
dziecko zachowuje się 
oieracjona1nie, coś widzi, 
kiedy my niczego nie wi
dzimy, mówi od rzeczy i 
jest przy tym bardzo po
budzone lub agresywne 
należy natychmiast we
zwać karetkę i odwieŹĆ je 
do szpitala 

Błękitne nieboI białe obłokil słoneczne 
promienie oraz niezwykły urok tego 

miejsca sprawial 'Że Grodowiec często 
odwiedzajq liczne grupy pielgrzymów 
oraz turystów. Widok ze wzgórza na 
niezwykle piękne tereny oraz dolinę 
Odry wprost zapiera dech w piersi 

Grodowiec odwiedza
ją ludzie z różnych po
wodów a powodów tych 
jest tyle, co ciekawych 
miejsc do zwiedzenia. 
Pierwszym powodem, 
dla którego od lat przy
jeżdżają tu tysiące piel
grzymów jest oczywiście 
SanJ,.·1uarium Maryjne. 
To "dzięki" niemu Gro
dowiec od 1591 roku za
słynął jako miej ce cu
downe. W tym bowiem 
roku wybuchł pożar, z 
k'1Órego ocalał tylko nie
naruszony przez szaleją
ce płomienie obraz Mat
ki Bożej. Od tego cu
downego wydarzenia 
kult Matki Bożej Gro
dowieckiej ciągle wzra
stał, pielgrzymi nadcią
gali ze wszystkich stron, 
a mały kościółek wkrót
ce nie był w tanie po
mieścić wszystkich pąt
ników. Po tanowiono, 
więc rozbudować 

świątynię i wzbo
gacić jej wystrój o 
barokowe elemen
ty architektury ślą-
kiej. W później

zych latach wy
buchł kolejny po
żar, w którym ob
raz spłonął i w jego 
miejsce postano
wiono umieścić fi
gurkę Matki Bo
żej. która znajduje 
się tu do dzi ~. 

Na pod tawic 
wizytacji kościel

nej z 1670 r. wiadomo, 
że każdego rok-u, 8 wrze
śnia, czyli w święto Na
rodzenia Najświętszej 

Marii Panny, urządzano 
uroczyste proce ~e z 

Głogowa do Grodowca. 
K'lięga Uzdrowień • 
1691 r. wyrojenia . 
dziesiąt zapisów Cl.""""",,, .. 

nych uzdrowień i ta, 
przyczyną Matki 
do których doszło w 
tejszym kościele. nk
tuarium wciąż przy iąga 
wiernych swoją maryjną. 
uduchowioną atmosfe
rą· 

W ostatnim dziesię

cioleciu coraz częściej 
mówiło się o wzmocnie
niu kościoła w związku z 
działalnością kopalni 
Rudna. I tak się talo. 
Wykonano stabilizację 

skarpy, V\-'Zmocniono 
fundamenty j sklepienia 
kościoła oraz więźbę da
cbową. Dzięki pracom 
związanym z odnową 

wnętrza i elewacji ko-

. cioła oraz zajl:OS~)Odal. 

rowaniem terenu 
kościelnego, świą

tynia wygląda dziś -
jak nowa. 

Kolejnym 
dawnym mIeJ
scem jest Kalwa
ria (zlożona z 14 
kapliczek) poło-. 

••• 
Tekst: Izabela Pakiet 
Fot. Archiwum 
W artykule wykorzy tano materia
ły z monografii gminy, którą przy
gotowuje Marek Robert Górniak 

udało 'ję odkryć to zna
lezisko w przyko' ciel
nym klombie. Okazalo 
się jednak, że archeolo
giczne skarby przxjecha
ły do Grodowca wraz 7.. 

ziemią z łąk kolo Bień
kowa. 

Okolice te są niezwy
kle atrakcyjne również 
pod względem przyrod
niczym. W związku z 
tym. w przedostatnim 
dniu ubieglego wku, 
postanowiono powołać 
"Zespół przyrodniczo
krajobrazowy Grodo

z wiec", Jego twórcy uza-

dów Gminnvch Fundu
,zy Ochrony Środowi
ska samorząd zostal 
zmusZ01Jy zwróciL~ 'it; z. 
wnioskiem o dofinanso
wanie tego zadania do 
Wojewódzkiego Fun
duszu Ochrony .~rod()
wiska i Gospodarki 
Wodnej. Mam nadzie
ję, że w najbliższym 

czasie otrzymamy dota
cję i będziemy mogli 
rozpocząć prace, a po 
ich realizacji zaprezen
tować nasz "Zesp6l 
Przyrodniczo-Krajo
brazowy Grodowiec" 
wraz z jego wartościami 
estetycznymi tworzony
mi przez elementy 
przyrodnicze i tury
styczno -pamiątkowe. 

moc, 
przy 104 
stacji, 
glanej ka-

pli 
P 

warii oraz 

ka, który odna1azJ w 
Grodowcu fragmenty 
'redniowieeznej ceram i
ki. Prawdopodobnie 
dz:ięki przeprowadzone

r""'l"lnm~'. mu remontowi kościoła 

sadniają, że tereny te 
należy chronić zt: 
względu na wyjątkowe 
nagromadzenie zabyt
ków k-ultury, walorów 
przyrodniczych oraz a

- pątnicze zna-
. GTodowiec. 

tej 
przyro
było za-

W szczególności na 
uwagę zasługują użytki 
ekologiczne Grodowiec 
l i Grodowiec J I z pozo-
talo' ciami ekosyste-

mów, fragmenty lasów z 
kolekcjami kwitnącego i 
owocującego blu zezu 

J pospolitego, okazałe 

racjonalne drzewa o wymiarach po
korzystanie mnikowych (dwa dęby 

z zasobów burgundzkie), aleja ' 
przyrodni- kasztanowa składająca 

czych się z 43 drzew i zadrze

na 
uprowa
dzenie w 
życie 

powolaniu 
"Zespo/u przJTodni-
czo-Krajobrazowego 
Grodowiec". lecz w 
z'Niązku z usta~,,"O~ym 

ograniczeniem dacho-

wienie Wzgórza Kultu 
Religijnego "Kalwańa". 
W zy tka to będzie 

można zobaczyć na wy
tyczonej i oznakowanej 
ścieżce dydaktycznej. 

Wszystkie walory 
przyrodnicze planuje się 
\\'Ykorzyslać do rozwoju 
ekoturystyki. m.in. do 
przeprowadzenia ście

żek rowerowych łączą

cych Grębocice z więk
szymi miejscowo ciami 
w gminie oraz z ą~ied

nimi o'rodkami gminny
mi (\\ tym Głogowem i 
Polkowicami), a także z 
rejonem Wzgórz Dal
kowc:kich, które mają 
duże walory turystyczne, 
położone we w 'cbodniej 
części grujny. 

Amator to człowiek zajmujący się 
czym~ z upodobanial miło~nik, 

entuzjasta 

Amator? 
Daria Berezowska 

Sławek PanasewiC7? 
operator z Polkowickiej 
Tel wizji Kablowej jest 
fachowcem znanym nie 
tylko w PoIkowicach. 

- Jak 1JlClęła się twoja 
przygoda z fihnem.? 

- Od Kleksa Pewnego 
razu bylem w naszym ki
nie na •. poranku" na .. Pa
nie Kleksie". Obraz ten 
mocno zapad! mi w pa
mięci i chyba wla~Jlie wte
dy postanowi/em, że bę
dę kręciJ filmy. W 1994 
roku zacząlt:m pra~ w 
PTvK Fascyna.v-d/a mnie 
kamer.!, w v'/o1nych chwi
lach uC2}'fem się jej obsJu
gi. W~tko od.Iaywa.Icm 
sam, nie byJo kogo pod
glądać, spytać o radę. 

Moje pierwsze materialy 
filmowe, jakie ukaza1y $ię 
w kabJÓJ.vce, to byJy reJa
cje sportowe. DoskonaH
lem warsztat, poznaJe m 
ludzi z "branży". Po 
tnech latach pracy roz
począlem naukę w Szko
le Telewizji Dolnoślą
skiej. Już po pierwszym 
miesiącu 71lcząlem "robić 
foty" w InfomJacjach Te
lewizji Dolnośląskiej 

ÓWczesny szef studia j te

alizacji. OkiJ Khamidov, 
utorowaJ mi drogę pole
cając mnie tirriJom pro
dukgjnym 

- Nad czym pracujesz 
aktualnie? 

- Robię zdjęcia do pru-

gramu .. ZelW'd11C więzi" 
prowadzonego przez Ali
cję Reslich-Mod.lińską. 

ktÓ!}' ukazuje się w Polsa
cie. WJaśnie zakończy

lem zdjęcia do najnow
.'Vego clipu Kazika pl. 
.. Gdybym wiedzial to, co 
wiem" z plyty ,,Me111SSa". 
Montuję film grozy dla 

~vrocIan kiej g11lpy filmo
wej Od czasu do czasu 
.,trzasnę jakiegoś zoomi
ka", czyli zrealizuję krótki 
felieton. Poza tym nadaJ 
pracujr; w {XJlkowickiej 
kablówce. 

- Co uważasz za swoje 
największe dotyrhczaso
we osiągnięcie? 

- Wlllśnie wr6ci1em z 
kinowej premiery filmu., 
którego jestem produ
centem. Film nosi rytuJ 
"Że życic mil sens". Za-
'wi ńakręcony przez zie
lonogórską nieweżną 

fPlJIJf filmową .,SKY Pia-
towskic". Będzie "1'
, viedony na festiwalu w 
Pradze obok filmów Jima 
Jarmu.~ha. Może la'! 

- Właśnie, jesteś wsp6ł~ 
organizatorem Ogólno
polskiego Prz.eglądu Fil
TIlĆNł NiezaJ.einydl 
AMA1OR .. 

- Wpadliśmy na ten po
mysi rdrem z Andrzejem 
Pajdowskim 
j Robertem Piskorzem. 
Zorganizovv-d1ifu1y 
~fko w jeden miesiąc.. 
"Spontan" jest piękny. 
UdaJo nam się ściągnąć 
najciekawsze niezależne 
produkcje, a nawet śvvie
żo nagrodzony Zlotymi 
LWdJTl; ,,D/ug" z Andrze
jem Cbyrą. I to jako 
pierwsi w Polsce,.zaroz po 
premierze w Gdyni! An
drzej był zresztą naszym 

gościem honorowym. 
- Jakie są twoje marze
'? ma. 
- Realizacja ekstremal

nych materia/ów z ekstre
malnych "Wraw [XJ ca
łym świecie. 

-Dziękuję 1ll fCYI.DlOWę 

KINO 

Polkowice: 
"Tygrys j przyjacie
le" 
19-20 października 
godz. 8_15, 10, 
11.30, 13 
21-22 października 
godz. II. 13 
,Mission: Impossi
blc 2" 
20-22 paidziernika 
godz. 18.20.15 
"Patriota" 
26-29 października 
godz, 17.30, 20.30 

WYSTAWY 

Polkowice: 
Fotogra Hczna 
Od 20 do 27 paź
dziernika 
"Dni Polkowie" W 

bibliotece. 
J.Polkowicki kwiet
nik" w spółdzielni 
mieszkaniowej 
.,J a k pozyskać środ
ki na rozwój swojej 
dóałalności" w sta
rostwie. 

KONKURSY I 

GRY 

Polkowice: 
"Czy znasz tę grę" 
dla dzieci od 6 do 
13 lat 
20 października 

godz. 15, DK 
Chocianów: 
I etap konkursu 
plastycznego gmin
nego z okazji Świę
ta Niepodległości 
2-31 października, 

CHOK 

ZAWODY 

Przemków: 
Gminne zawody 
OcIlotniczych Stra
ży Pożarnych 

21 października, 

boisko w Piotrowi
cach 

UWAGA 

Polkowicki Ośro

dek Kultury Sportu 
i Rekreacji przyj
muje zapisy na za
jęcia z języka nie
mieckiego dla dzie
ci od 8 do 12 lat. 
Ponadto w każdym 
o: rodku kultury od
bywa się szereg 
różnorodnych za
baw, gier, warszta
tów, konkursów i 
innych imprez dla 
dzieci, młodzieży i 
dorosłych. ' 



Mikser 

Podziękowanie 
Zarząd Koła nr 2 SLD w Polkowicach dziękuje panom Ireneuszowi Traczykowi - Preze
sowi SM "Cuprum" oraz Markowi Stańczyszynowi - wiceprezesowi SM "Cuprum" za wy
rażenie zgody na korzystanie przez członków koła z lokalu SM "Cuprum" przy ul. Brac-
kiej 1. . 

Życzliwa przychylność wyżej wymienionych osób sprawia, że członkowie największego 
w mieście Koła SLD, mają miejsce dla woich comiesięcznych spotkań. Fakt ten również 
świadczy o tym, że możliwa w mieście je t współpraca i współdziałanie osób o różnych po
glądach politycznych dla dobra gminy i jej roie zkańców. Oby tak dalej! ===-___ "'"""'-=-1 

w tym l}gOOniu w krnkursie ''Śmiem 
to~"~fotografia Beaty 
~zR.~ 

JAKIE TO MIEJSCE? 1",Adn.,n. J~."".",. 

Na 'C-N'jcięufJw jak Z\rykle czekają nagrody. Odpowie
dzi prosImy przysyłać na kartkach pocztowych na adres 
redakcji. 
Rozwiązanie konkursu z poprzedniego numeru: 
1łansfonnator J?ay. ul. zachodniej w Polkowicach 
Zwyciężyła: Agnieszka Wieaycka A 

z Polkowic. ~UA 

Sponsorem nagrody jest 
PARK 
~ 
~ 
POLKOWICE 5.A. 

Przepraszam pana Jana Laszczowskiego, prze
wodniczącego Rady gminy Grębocicc za omył
kowe podanie. że przewodniczy Radzie gminy w 
Radwańicacb. 

Grzegorz SzczepaJJiak 

Nagroda do odebrania w redakąi. 
A my aekruny na następne zdjęcia. 

Sponsorem nagrody jest POKSiR 

OGŁOSZENIE 

Zarząd GmiJ:ty Gaworzyce ogłasza I przetarg u my ograniczony dla mieszkańców gminy na przedaż 
nieruchomości niezabudowanych położonych w Kłobuczynic zapisanych w KW 31350 oznaczonych w planie 
zagospodarowania przcstrzcnnt>go gminy >ymbolem - MNIUC (mie zkalni two jednorodzinne i usługi 
komercyjne nieuciążliwe ) 

Działka nr 278/3 o powierzchni 549 m kw. o wartości 6.105,00 (wadium wynosi 650 zł), 
Działka nr 278/5 o powierzchni 693 m kw. o wartości 7.706,00 (wadium wynosi 780 zł), 
Działka nr 278/6 o powierzchni 695 m kw. o wartości 7.728,00 (wadium wynosi 790 zł), 
Działka nr 278n o powierzchni 696 m kw. o wartości 7.740,00 (wadium wynosi 800 zł), 
Działka nr 248/12 o powierzchni 626 m kw. o wartości 6.961,00 (wadium wynosi 700 zł), 

I przetarg ustny ograniczony dla mieszkańców gminy odbędzie ię dnia 7 listopada o godz. 11 w Sali Narad 
Urzędu Gminy Gawo.rzyce. 

Warunkiem uczestniehva w przetargu jest wpłata wadium w podanej 'h')'Żej wysoko ' ci na konto: 
BS Legnica Oddział Gaworzyce nr 86491060-101-3600-1 najpóźniej do dnia 3 listopada 2000 r. do godz. 13. 
Dowód wpraty wadium oraz potwierdzenie stałego zamieszkania na terenie gouny Gaworzyce należy okazać 
przed przystąpieniem do licytacji. 
Wadium wplaconc przez uczestnika, który wygra przetarg zostanie zaliczone na poczet ceny nabycia 
nieruchomości. Wadium przepada na rzecz sprzedawcy w przypadku, gdy osoba wygrywająca uchyli ię od 
zawarcia aktu notarialnego. 
Pozostałym uczestnikom przetargu wadium zo tanie zwrócone po przetargu. 
Termin zawarcia aktu notarialnego - 21 dni od daty przetargu. 
Dodatkowe szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy Gaworzyce pokój nr 1 
tel. 8316-285 w . 38. 
Zastrzega się prawo odwołania przetargu bez podania przyczyny. 
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Horoskop 
BARAN 
Jedyna rzecz, która będzie teraz spędzać sen z Wa

szych powiek to zbyt szybko rosnący brzuszek. Naj
lepszy sposób na nadwagę to port. Najlepiej bieganie 
zacznijcie już dzisiaj. 

BYK 
Nadarzy się okazja do świetnej zabawy. Ciężko bę

dzie wyjść, ale nie ociągajcie się, bo tę imprezę długo 
będziecie pamiętać. Uważajcie tylko na alkohol. Nig
dy jego nadmiar Wam nie służył. 

BUŹNIJ;;TA 
W poniedziałek wiadomość, która może zupełnie 

zmienić Wasli! plany. Nie będziecie mieć wyjścia -
trzeba będzie poddać się biegowi wypadków, ale źle 
na tym nie wyjdziecie. 

RAK 
Samotne Raki powinny dobrze ię teraz rozglądać. 

Jest bowiem wielka szansa na milo ną przygodę, któ
ra, kto wie, może skoń(:zy się nawet na ślubnym ko
biercu. 

LEW 
Aby zrealizować z.:.1IDienenia musicie teraz bardw 

głęboko wierzyć w to, co robicie. Nie zastanawiajcie 
się więc nad "innymi wyjściami", tylko róbcie to, co 
wam najlepiej wychodzi. 

PANNA 
Przestańcie w kółko poprawiać cudze błędy. Zaj

mijcie ię wreszcie sobą. W domu macie czyściutko, 
w pracy też lepiej, niż się Wam zdaje, spokojnie mo
żecie więc poświęcić więcej czasu znajomym j dobrej 
zabawie. 

WAGA 
Najbliższy tydzień nie wygląda dobrze, ale będzie 

wspaniały. Kilka dobrych informacj~ przypływ gotów
ki i drżenie serca - oto, 00 przyniosą Wam najbliższe 
dni. 

SKORPION 
Podróż w nieznane to naprawdę dobry pomysl Po 

powrocie możesz oczekiwać jakiej' proJX>zycji. Nie 
odrzucaj jej, choćby w pieIWSZej chwili wydawała ię 
mało atrakcxjna. Możesz sporo zyskać. 

STRZELEC 
Czego Wy tak naprawdę chcecie? Wasz brak zdecy

dowania męczy niemal cale otoczenie. Czas podjąć ja
kąś decyzję· Jeśli wciąż macie wątpliwości zwróćcie się 
o podpowiedź do najbliższych. Pomogą. 

KOZIOROŻEC 
Zapobiegliwe Koziorożce mają przed sobą spore 

zakupy, ale wizyta w sklepie będzie przyjemnością, bo 
pieniądze dawno odłożyliście. Niezapobiegliwe nie 
mają wyjścia -muszą ię zadłużyć. 

WODNIK 
ŚWietna passa Wodników trwa. Pod koniec tygod

nia zapowiada ię spotkanie z kimś bardzo dla Was 
ważnym. Kto wie, może wrócicie do domu zaręczeni? 

RYBY 
Ktoś chciał Rybom wmówić, że do niczego ię nie 

nadają. Gorzej, że chc,;ał do swych racji przekonać 
także szefa. Wszystko wyjaśnia ię jednak na Waszą 
korzyść Ktoś bliski, ale trochę zapomniany, czeka na 
wiadomość. 



Konkrety Polkowickie 

Wygrać życie 

Fol WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

Od lewej: Andrzej Kwiatkowski. Waldemar Szczepek. Zbigniew Ku
rasz. 

Stanowią ilną grupę· Trenuja 
codziennie w sali Liceum 

Elektronicznego i nowej hali 
sportowej przy I Liceum Ogólno
kształcącym w Bolesławcu. Moc
no trzymają rakietki tenisowe. 
Jednak gdy 'N)'chodzą na mecz 
widać, że poruszanie sprawia im 
trudność_ - Takich jak my, za
wodników niepełnosprawnych, 
w Polsce jest około 200 - mówi 
Zbigniew Kurasz. 

"Niepokoroy" mistrz 
Dla Waldemara Szczepka, 

siedmiokrotniego mistrza Pol
ski, tenis to pierwsze życie, dru
gie to to/ które zgotował mu los. 
Choroba Heinego-Medina 
przykuła go do inwalidzkiego 
wózka, zanim na poważnie 
zaczął myśleć o przyszłości. 
Wiedział tylko, że kocha sport. 
Zdobyte medale liczy na kilo
gramy, w ciągu kilkudziesięciu 
lat zebrało się tego z wIelu dys
cyplin. Najpierw była lekko
atletyka: pchnięcie kulą, rzut 
oszczepem, ] 00 metrów na 
czas, które pokonywał na in
walidzkim wózku. Był tak do
bry, że wysyłano go na turnie
je do Anglii, Holandii. Później 
przyszli młodsi i postanowił, że 
czas odejść. Ale rue od sportu, 
bo to było jego życie. Zdążył 
zdobyć kilka medali w pływa
niu, niektóre, jak sam mówi, 
przez przypadek. Po prostu 
pojechał na mistrzostwa Polski, 
popłynął i wygrał. Treningi te
nisa stolowego rozpocząŁ w 
1979 roku w Jeleruej Górze. Na 
spotkania drugoligowców do
jeżdżał trzy razy w tygodniu 
maluchem. Dwa lata później 
przyszly poważne sukcesy. Po
jawiła się szansa w Bolesławcu, 
w Miejsko-Gminnym Klubie 
Tenisa Stołowego "TOP" Pod 
okiem trenerów Roberta Tom
czyka i Dariusza Jośki gromil 
przeciwników zarówno na kra
jowych, jak i międzynarodo
wych turniejach. Szczepka się 
bali, nie tylko dlatego, że by! 
dobry, ale dlatego, że nie bar
dzo wierzy! w dobre intencje 
tzw. działaczy sportowych. 
Dwa lata temu na zgrupowa
niu kadry narodowej powie
dział, co o nich myśli i od ·zedł. 

ie "'zbogacił się na portowej 
karierze. ~ 'ajbardziej ceni sobie 
nagrodę fair play, którą otny-

mai w Gdańsku - piękny, rzeż
biony fotel. Za osiągnięcia uho
norowano go nagrodą Zarządu 
Miasta, której rue odebrał oso
biście/ bo nie mógł pokonać kil
kudziesięciu schodów do ratu
sza. Jego sukcesy docenia "BoI
med" - spółdzielnia, w której 
pracuje od 21 lat jako kontro
ler produkcji. Tam też stworzyl 
sekcję tenisa i mial swoją scia
nę z medalami. 

Teraz dostał propozycję po
wrotu do kadry, więc musi roz
grywać dużo turniejów, by 
sprawdzić swoje możliwości. 
Wiosną czeka go start w Indy
widualnych Mistrzo:>twach 
Polski. l choć nadal przeraża 
go, że w sporcie tak ważne są 
układy, lo przecież z niego nie 
zrezygnuje. Przyznaje, że po
mimo swojego charakteru wro
gów nie ma, raczej ludzie mu 
zazdroszczą. Czego? Tego że 
jest zadowolony z życia, że zje
chał całą Europę i tego, że - jako 
jedyny - ma swoją szafkę w klu
bie. 

Prezes z rakietą 
Gdyby lekarze widzieli, co 

Zbigniew Kurasz wyprawia w 
trakcie meczu, to albo przesta
liby wierzyć w med ycynę, a {bo 
zaczęliby wierzyć w cuda. Jego 
choroba zdarza się raz na 100 
ty . przypadków. Złośliwy guz, 
który zaatakował układ nerwo
wy w kręgosłupie. Sześć lat 
temu przeżył operację, w wy
niku której jedna czwarta ciała 
jest pozbawiona czucia. Cho
dzi, ale jak to się dzieje, nie wie 
sam. Wie tylko, że gdy nie tre
nuje kilka dni, to czuje się bar
dzo źle. Dlatego gdy rok po 
operacji, przyjaciel, niepelno
sprawny tenisista, Jan Aljano
wicz zaprosił go na trenmg, 
polknął bakcyla. Zacz,!ł się 
uczyć od podstaw. Chcial 
sprawdzić siebie, naśladować 
najlepszych. Tenis okazał sit,! 
rehabilitacją i lekarstwem na 
wszystko, czego zabronili mu 
lekarze. W ubieglym roku na 
Indywidualnych ło,'listn~o
stwach robki zdobył V miejsce, 
ale nie to jest ważne. 1a zasa
dę "Iej mi trza", choć jak żar
tuje, najczęściej zajmuje za
_zczytne ... siódme miejsce. l ie 
zgadza ię z obecnym rozwią
zaniem kwestii tenisa niepełno-

sprawnych. UWilża, że nie po
winno być podzialu na grupy, 
które są rzeczą względną. To 
bpccyficzny sport, i powinien 
hyć uprilwially albo integrac 'j
nie, albo tylko w gronie niepl'l
nosprawnych. Jako prezeb bo
leslolwieckiego Stowarzyszenia 
Osób Niepelnosprawnych wie, 
jakie są potrzeby tych ludzi I 
możliwości, by im pomóc. Za 
sukces uważa fakt, że a.ledwie 
po dwóch latiIch 50, st"ł -i~ 
członkiem Polskiego Zwi"lzk\1 
Sportu iepełnosprawnych 
"Start", dzięki czemu uda lo się 
uzyskać hindu ze na turniej i 
sekcję. Ma świ;}domo~ć, że pie
niądze dla niepełnosprawnych 
są, tylko trzeba je umieć "wy
drzeć" i :.kupić ludZI, by slano
wili siłę. a razie w samym Bo
lesławcu takich .jak on, zaJmu
jących się sportem, jest zaled
wie kilku. 

Beniaminek 
Andrzej Kwiatkowski jest 

mlody, uważany za n<ldzicję 
zespołu. By! o krok od powo!,,
nia do kadry olimpijskiej . ie
którzy twierdZe}, źe miał pechiI, 
bo Jesienią ublcgłcgo roku, na 
zgrupowaniu kadry w Belgii 
trel fi! na partnera w deblu, któ
ry tak jak on gral lewą ręką . 
Więc zrezygnowano z jego 
usług. ,tegorocznych mi
strzostwilch Polski w Radomiu ' 
zajął w swojej grupie trzecie 
miej;.ce. Brawurowo wygrał 
pięć meczów. Andrzej ma na
turę pogodną. Pomimo że jest 
dotknięty porażeniem mózgo
wym, czuje się na tym świecie 
dobrze . Fakt, że udało się 
zmniejszyć skutki choroby 
dzięki opiece i uporowi rodzi
ców, Andrzej wynagrodził im 
zdanym na piątk-r dyplomem z 
informatyki. Opracował taki 
program, nad którym do dziś 
głowią się specjaliści. I iesleły, 
utalentowanego 24-1atka nikt 
do pracy nie potrzebuje, __ On 
sam zdaje sobie sprawę, że gdy
by nawet ją znalazł, to zabiorą 
mu jedyne źródło utrzymania, 
czyli rentę inwalidzką, cale 370 
zł. 

Chce pojechać na olimpiadę. 
Obiecuje sobie, że ta prz~z!a mu 
obok, ale następnej nie odpuści. 
Chodzi na treningi i tmnieje i 
"leje klientów" _ Od czasu ki 'dy 
po raz pierwszy wziął rakietkę 
do ręki, jako kilkuletni chlopiec, 
wie, że to dla niego nie tylko re
laks, ale rehabilitacja . Tylko cza· 
sami stara się ukryć żal, że jego 
marzeme, czyli udział w ('ara
olimpiad2ie Sydney 2000, się nie 
spełnilo ... 

Jest ich niewielu . Waldemar 
Szczepck, Zbigniew Kurasz,Jan 
Aljanowicz, Zbigniew Gerlach, 
Andrzej Kwiatkowski - "złota 
piąt -a" sportowców, którzy od
noszą sukcesy_ S4 oczkiem w 
głowie trenerów Roberta Tom
czyka i Dariusza Jo 'ki, choć jak 
twierdzą ci o~atni, o iągnęli już 
taki poziom, ze ilmi dla siebie 
!'ą mistrzami. O ... iągają coraz 
lep~ze wyniki Udowadniają 
sobie I innym, że sport JC t dla 
wszystkich . 

Katarzyna Zak 

Czlery złole legniczan 
l·ln zJw\ldniko\v 'I. 12 klubów 

walczyło w ubiegl'l "obolę w IX Mi
~trzoslwach Ziemi Legnickiej w kol
rate-do f>holok.ln. legnICę reprezen
'owalyówa kluby: Tora ora7. W,mkau. 
Cospodd!'7.e 7.dob 'h cztery złote m "
dal .. W kal,l chłopców do lal 11 naj
lepszy był And!'7.ej LJ\>nlal\ski z Tor.l 
Jego klubowy kolega, M,11'I:in Skotnk
ki wygmł ryW.1hZ"CJęW ku mile chłop
ców do I"t q Kolejl1\' ciW,l lłote kr.)żki 
w)'w,\Ic:r.y1i karau.·cy z W~nk~na 7.:a
wlldlliczki tego klubu zd(lmillowaly 
konkurencję kat.1 dziewCląt . ZłOIO 
zdobyła Agnies:7ka S:7umlanska W\'

przedZ.lJącswoj,· klubowe k\1I";.lnki· 
Edytę GllJll'wsk'1 i Alicję Widom~ką . 
T)'m !I"lem l.wmdnic"kom prz.ypil· 
dło równiĘ'7. złoto w kat,l dru7.vt\(1-
wvm. 5rebnlt! m( 'Llle w lumil'ju l .. do .. 
bylr: Jacek PiWllń~kl . f:wa Krzywickil 
I M.lron Biegalillw~7yscyTorrl) Brą
zowe medale. Oanid Marciniak, Nela 
Klima5, Radosław Świero.phki, An-

dl'l':ej Domal\ski, Adam NiciejewskJ 
(wszyscy Tur,l). Z poziomu sportowe
go i orga.nizacyjnŁ'go Z<ldowolony był 
prezes KK5 Tora Legnica, Jacek Ru
~ck. 

- Zawody wesz t y 11,1 stałl' do ka
lendarza krajowych imprez w tym 
stylu . Mimo 70! n.17W,\ wskazuje na 
regionalny zasi .. ~, do Legnie)' prq
jeżdi:,lją kluby 'I. c"łej Pul! ki . Po c,l]. 
pierwszy mistr7.0stw.l odbyły się pod 
p,ltwnalem p.lIld Miecz.ysława Or
towskiego, dyrektora Z 'spl1łu Szk6l 
PT:7emy~lll SpO;,ywCZl'go w Legnil')'. 
Rez Jego pomocy trudno by loby zor
ganizować t.lk duje zawody - pow il"
u7.i.,ł J"cek Rusek. 

Impreza t,l byl" dl,lzawodników 
generalnym sprawdzlilnem przed 
zDlinją,ymi si~' mistrlOstw,lIn1 Pul .. 
,ki w l'ozn,111iu Z"wody, IT"dycYJ
OIl' juz, zorg.mi7ował Klub KMale 
5hotok.n1 Toril ll·gnie" . 

(pjl 

Wygrana Olimpii 
1'0 dwóch por.17kach, w tr7l'cim mecw II dnlgoligowe punkty l.awod

nic7.ki Olimpii Jawor na wyjeździe pokonały Galldię Trzcbnic\! 3:0. Przeto
mow w meczu był dnlgi ~t't - pil!rw~7.y stosunkowo łatwo wygrały jawo
rzanki do 22. Ich trl'ner mIał takze pretensje o slaby odbiór zagrywek jawo
rzanek. Wsponmiant'go d rugiego ~ta jawor7.anki ostateczni!.' wygrały do 25. 
Tr7.co set byl JUz jl'dnoslronn)'m popl~enl Olimpii, która wygrał~ decydują
cego seta do IQ. Skt"" j.lworzand.:~ Karolina Madej, Lilianil Sowa, Ewa Kali
nowska, Agnie,zka Kucypera, ,KatMzyn.1 Niemczyk, Katarzyna TOIC7.yk, li· 
t'cro - Marta Witek oraz Marta Sliwka, MałgorJ:i.\ta Woźl1Ia k, M.u7.l'na Rybie
ka. 

-I'odkreśl"łem, że przyjdzl\' tllki m('('1., w którym d/ipwC'7yny odblokują 
,Ię psychicznie - powiedzi"ł sZ(,71'~liwy lrpner I.e,zek Chrtanowski. - KJu .. 
C7em do wygrywJnia ~potkati w lJ lid7e jebt konsekwentna gra w każdym 
~ecie, l'lt'7. odpusza.ania koncówek i tak zagraliśmy w T!'7..,bnicy 

Pozostaje wyniki 4 kolejki II ligi : CzęstochowiJnka - LKS Lódź 1:3, SMS 
II Sosnowi "c: A'LS Ko&ulin 3:0, opr Powiat Kołobrze~ki - Dalin Myślenice 
2:.'1, Polonia Swidnica - Cale Prima Chodzież 3:Q. Pauzował Orzeł Kozy. W 
tabeli prowadzi Dalin pr7.ed LKS .. cm i Polonią 5widnica. Tabl!łę 7.amykaJą 
zawodniczki z Koszalina, zęstochowy i Jawor.l , Wczoraj Jaworzanki we 
własnej hali podejmow, ly OPP Kolobr7.eg, a w sobotę grają mecz w 50-
snOWCu . 

Królko 
• PiłkarZ<' ręczui M,c:.Iz, Legnica 

,'onie..oi/j drugą;: rZl'du wyjazdowq po
mżkf 'Ul rozgrywknch 1/ ligi. Tym m
um Mlrd;:;allkn "rugra/a w Konsloll" 
Iynowil' z tal/llt'Jszym W/6klliarzem 
25:29 (13.16) . M,edź u'ysll/pi/a wsk/a
d;:,," Kocil, WOJlyczkn - Fablszewski 
(11), C6n:any (2), Kikut, S/ęZOWSkl, 
PiotrolUia, S%dl/cha (3), Sukiennik 
(3), Crębosz (2), Lckucij/!'U1ski (3), Kacz
marek, KI/rdziel, Bt'rnadowski. Ll'glll
runie w ty", meczu prou1adzill tylko 
raz - tulI. min (S:4) . l'óiniej cały czas 
I/Jrzymyrpa/II SIę kllktlbramkou'a prze
ulaga gospodarzy. Po drl/g/rj porażce 
Miedzi strata w tnbelr do lidera wynn5i 
już 6 pkt. MIedź ma Jednak rozegrany 
jeden mecz m,Ill'J . 

• Koszykarki CCC Aqunpork Po/ko
u'ice w meczu drnglt'j kolej/a l ligi fl()ko
IJIIIy we U>/a.<IIC) hali AZS lllliwt'rsytet 
Wroclaw 83:55 f19:12, 22.15,20:11, 
22:17). PI/nkty dla CCC AqlJl/pilrku zdo
b1(/y: Fitdoriak (12), KI,,,,kowska (5) , 
tlrb.w (15), Kłosi/iska (7J, Chr:.czillu.nvicz 
(6), Morrison (10), Porlianko (13), Wio
da/'l:kn (S), ulI/llttr/. 

• Pol Jm repn'ulI/aCJa w pilct'lullo
wcJ zak-..va/ifikowałll sir do filll//riw Mi
str..osho Ellrupy w MO$kwie. Na tun/icju 
eliminacyjnym w Zabrzu kadm ROIIUlIlt! 

Sowi/isk/ego JlokoHtlła Izrael (5:3), Gn'
cj/' (12:3) i Porlltgalir (3:0). Niesiety, /lit! 
z,lIgrał S/(11lislaw Kwiatkowski z 05111'
gllica. Z WI):;lęp6w?ll Zabrzu wykluczyłn 
go kontuzj" od/Iiesiona /lOIkUls os/al/w'
go meczllli.i{owego OSI - PA Novll. Pod· 
czas Zilbf'l./Ińskicgo turrtit'ju zagrali /UlJ

//lłodsi adepci IC,'<llickiel halówk, . W lo
warzyskim meczu Halowa Szkólkn P/ł
karska (/rClter Radomir Rozlocki) prze
grn/a 0:1 ze szkć//cIi z Znbrul. 

• W czwartej /roleJCI.' ek.,tmklasy fl't/i
SIl stolawego mężczyzn OdmRoben Głoska 
Księginicc mzgromiła Ul(' własnej hali AZS 
Politechnikę Foul7Ill'Pl Wrodaw6:0. PI/llk
ty d/a Odry u/obyli: Kaczll1ftn*, Kosow-
ski, Kołodziejczyk (/1() 1,5) omz SlIch (1) i -
Czemiawski (0,5). Odm nadal jest lid~rel/l, 
uryprzcdZJI lepszym bilansem wygranyd/ 
~1()iedynków Olim/lir CT/ldzu,dz i Mor/illy 
Ostróda. 

• We Wrodawiu po raz pierwszy 
rozegrallo Mislrzosh/>a Po/ski w kamIc 
kyokushin wszech wag. Sp<>rysl/kc~'S 0.1-
lIiosln Ali/iti Soliu'Oda z Polkowic, która 
zdobyła brązowy medallt> k1l1l/ile kobiet . 

• Podczas llJOrszm/,~kiego ,ylt/po
ZJfIl1I nn leli/nI : "Sport 11ft przełomie ty
siqc/ea: SZI1I1SI' i nadzieje" pilknr.:1' SCS 
AII/ico LI/bill o/rzymali z rąk l1/il/L~tm 
sporh/, Mieczysław., Now/ckkgo, list 
gratulaCYJny KIl/bil Fair Play Polskiego 
Komitetll Olimpijskiego. 

tpjl 

Piast GłOgów· Olimpia II Jawor 3:0 (25:19, 25:17, 25:21) 
Piast: Marcinek, Zielińska, Katyńska, Urbanowicz, Granat, Try

ba oraz na zmiany Dejering, Pawlak, Budziszewska, Smolińska i Bru
kala. 

Olimpia: Morda\, Rybicka, Rorek, Walińska, Chlebowicz, Ra
dzin oraz Unton, Jóiwik. 

Piast od lat słynie z bardzo dobrej pracy szkoleniow\?j z siatkar-
ką młodzieżą . Trener Elżbieta Fern6wka uczy dziewczęta grania 

w nowoczesną ~iatkówkę . Ataki ze skrr.ydel, solidny odbiór za
grywki, mądre rozgrywanie przez Monikę Zielińską to v,-ystarczy
lo, by pokc nać jaworzanki. Głogowianki, jak się wydaje, ą fawo
rytkamI tego sezonu i najprawdopodobntej wiosną w bara7.ach po
walczą o 11 ligę. 

~ ~ 
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Tajemniczv ratunek 

Powinniśm~ się żreć dla ~obra 
sprawy, a Ja mam wrazeme, 

że tylko mówimy - denerwowal 
się radny Ignacy Pięta, wójt Mści
wojowa, podczas nadzwyczaj
nych obrad samorządu powiato
wego w Jaworze. 

Zarząd milczy? 
Tę sesję zwołano na wniosek 

opozycyjnego I<1ubuRadnych Pra
wicy, do którego także należy wójt 
Mściwojowa. Kolegom z rady opo
zycja rozdała odręcznie napisane 
oświadczenie, w którym ubolewa, 
że mimo tragicznej sytuacji fi.nan,. 
sowej Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Jaworze i staczania się szpitala 
po równi pochyłej, zarząd powia
tu nie ma żadnych konstruktyw
nych propozycji, jak wydobyć tę 
placówkę z zapaści. 

Radni z prawicy mają rów
nież pretensje o to, że oskarża się 
ich o brak wsparcia w pozyski
waniu pieniędzy na ratowanie 
szpitala, a jednocześnie przemil
cza się fakt, iż to właśnie oni po
mogli załatwić u wojewody dol
nośląskiego 450 tys. zł na moder
nizację bloku "A" . 

Zwinąć sztandary 
- Nie czarujmy się, nie radzą 

sobie chłopaki - tak podsumował 
kadrę zarządzającą jaworskim 
szpitalem Adrian Głuszczyszyn 
i zaproponował, żeby zarząd 
powiatu przejął ster w swoje 
ręce i bezpośred nio kierował Ze
społem Opieki Zdrowotnej. 

Kto wie, czy do tego nie doj
dzie. Jako zapowiedź ręcznego 
sterowania można było odebrać 
publiczne instrukcje pod adresem 
dyrektorów ZOZ odczytane 
przez wicestarostę Stanisława 
Dziaka. Zalecenia mówiły o tym, 
że szefowie ZOZ częściej powin
ni bywać w gabinetach specjali
stycznych i na oddziałach szpi
talnych, ograniczyć wyjazdy 
poza miejsce pracy, że należy 
ukrócić zapędy głównego księgo
wego do rządzenia placówką itp. 

Na to wszystko Józef Mruga
ła, zastępca dyrektora ZOZ, 
zwrócił się do radnych z dwoma 
apelami: by nie uchwalali zaka
zu samodzielnego myślenia przez 
kierownictwo ZOZ, a ta kże i o to, 
żeby przed dyskusją o ochronie 
zdrowia swojego elektoratu zwi
nęli polityczne sztandary i odsta
wili je na bok. Bo zdrowie to zbyt 
poważna sprawa, aby na ten te
mat rozmawiać w atmosferze po
litycznych przetargów. 

FOl. GRZEGORZ SPAŁA 

Przedłużanie agonii? 
Zadłużenie szpitala stale ro

śnie, przekroczyło już 4,7 mln zł. 
Znajdował się on już na liście wi
cemarszałka Krzysztofa Prędkie
go wśród placówek przeznaczo
nych do likwidacji. I jak twierdzi 
starosta Jan Jarosiński, ze stanu 
śmierci klinicznej został wyrwany 
tylko dlatego, że starostwo wzięło 
na szpital milion złotych kredytu 
zastawiając w banku własną sie
dzibę. Ale wiadomo, że ta despe
racka decyzja, bez odważnych 
koncepcji zreformowania ZOZ, 
może tylko przedłużyć agonię. 

Narzekania podczas kolejnych 
sesji na "chorą" reformę i protek
cyjną politykę dzielenia pieniędzy 
przez Regionalną Dolnośląską 
Kasę Chorych między "swoich", o 
tych samych partyjnych barwach, 
niczego niezmieniły. Podobnie jak 
i pocieszanie się tym, że większość 
placówek służby zdrowia znajdu
je się w równie dramatycznej sy
tuacji finansowej. Bolesna kuracja 
w postaci znacznej redukcji za
trudnienia też nie okazała się cu
downym lekarstwem. W tym mie
siącu brakowało pieniędzy na pen
sje, wypłacono je z pięciodniowym 
poślizgiem. 

StrumYk pieniędzY 
Na skutek różnych oszczęd

nościowych działań udało oię dy
rekcji obniżyć koszty o 169 tys. zł 
w skali miesiąca, ale rezerwy 
oszczędnościowe są już na wy
czerpaniu - alarmują szefowie 
ZOZ. Teraz wszystkie wysiłki trze
ba skierować na wzrost docho
dów ze sprzedaży u ług. A by osią
gnąć ten cel, należy szpital uno
wocześnić, modernizując budyn
ki i wyposażając gabinety w od
powiedni sprzętrnedyczny . Tylko 
w ten sposób można przekonać 
kasę chorych do kontraktowania 
świadczeń, a pacjenta, by zechciał 
się leczyć na miejscu, w powiecie. 
Ale sam ZOZ tych pIeniędzy nie 
ma, niezbędne jest poszukiwanie 
zewnętrznych źródeł zasilania. 

Te pieniądze spływają, choć 
zbyt nikłym strumykiem. Poza fi
nansową pomocą starostwa , 
głównie w postaci pożyczek i po
ręczeń kredytowych, 50 tys. zł 
dały władze miasta Jawora na 
zakup aparatury, a Regionalny 
Komitet Sterujący wstępnie 
przyzna I na ten cel 150 tys. zł. 
W czasie seSji starosta poinformo
wał, że wkrótce przekaże na 
rzecz szpitala 485 tys. zł uzyska
ne ze sprzedaży działki przy ul. 

Wieniawskiego i zapowiedział 
kolejne 600 tys. zł, które spodZIe
wa się uzyskać za porosyjski 
tzw. budynek sztabowy. Ale w 
końcu kiedyś tego mienia za
braknie. Co wtedy? 

Szatański pomysł 
Zagadkowy ratunek dla 

szpitala szykują władze miej
skie: - Mamy szatański pomysł
uchylił rąbka tajemnicy obecny 
na sesji, członek zarządu mia
sta, Wiesław Majda. Więcej nie 
chciał zdradzić, poinformował 
jedynie, że w najbliższych 
dniach pomysł zostanie ujaw
niony. 

Nadzwyczajna debata na te
mat jaworskiej służby zdrowia nie 
była całkiem bezowocna. Radni 
uświadomili sobie, że jeśli na praw
dę chcą ten szpital utrzymać, 
muszą zdecydować się na tak ra
dykalny krok jak jego oddłużenie, 
co oznacza, iż samorząd musi 
wziąć na siebie spłatę miliono
wych dhlgów ZOZ. Decyzja nie 
jest łatwa, ponieważ wszyscy zda
ją sobie sprawę z tego, że oddłu
żenie odbędzie się kosztem innych 
zadań należących do powiatu, 
t.akich jak inwestowanie w oświa
tę czy remonty dróg. 

Królik doświadczalny 
- Bądźmy królikiem doświad

czalnym - zachęcał ]arosiński. -
Trzeba nam przyzwolenia rad
nych na oddłużenie. 

-Jak przeprowadzić oddłuże
nie? - głośno zastanawiał się Ta
deusz Koniak. - Czy nasz budżet 
to wytrzyma? Szpital może po
ciągnąć starostwo w dół, bo prze
cież dlug szpitala stanowi rów
nowartość połowy powiatowego 
mienia. 

Koniak przyznał, że nie ma 
gotowej recepty, ale uważa, że nil 
problem należy spojrzeć optymi
stycznie i przygotować program, 
który uwolni szpital od finanso
wego balastu. - Ideę oddłużenia 
popiera rÓv.'l\ież Społeczna Rada 
ZOZ - ośv.dadczył w jej imieniu 
Józef Noworól, wiceprzewodni
czący rady powiatu. 

Światełko w tunelu 
O całkowitej prywatyzacji 

szpitala na razie nie może być 
mowy, ponieważ obecnie przepi
sy 11<1 to nie pozwalają. atomiast 
możliwe jest rozłożenie tego pro
cesu na etapy. Kadra med czna 
- nie krył wicestarosta Dziak -
musi także liczvć się ze zmiana 
warunków zatrudnienia . Pierw: 
sze podejście, co przyznał sam 
dyrektor Mrugała, nie wyszło. 

- Kontrakty, które nam za
proponowano, obniżyłyby nasze 
zarobki o 20-30 proc~ przy 
znacznie większym obciążeniu 
praCe} - powiedziała radnym le
karka Elżbieta Gołębiewicz, 
przewodnicząca komisji zdro
wia . - Bo mimo ograniczenia o 
połowę lóżek szpitalnych, przy
jęliśmy do tej pory więcej pacjen
tów niż w całym roku ubiegłym. 

Starosta Jarosillski podsumo
wał obrady w optymistycznym 
nasrroju: 

- Wreszcie mówimy jednym 
głosem - powiedział - wreszcie 
widać światełko w tunelu . 

Oby tylko było to światełko 
zielone. 

Maria Kuncaitis 

Konkre1y Polkowickie 

Chcą odwołać Radę Miejską 

Nie wiszą u klamek 
Planowana likwi~acja legnic

kiego Szpitala Clururgicznego 
może stać się przyczyną rozpisa
nia referendum o odwolanie le
gnickiej Rady Miejskiej. Przedsta
wiciele Komitetu Obrony Szpita
la są zdania, że nie będą mieli 
większych problemów z zebra
niem odpowiedniej liczby podpi
sów pod wnioskiem o przepro
wadzenie referendum. Powolano 
już nawet komitet zajmujący się 
tą sprawą· Jego przedstawicielka, 
Bogusława Malinowska poinfor
mowała, że złożono już wniosek 
do komisarza wyborczego. Teraz 
komitet musi zyskać poparcie 
minimum 10 proc. uprawnio
nych do głosowania legniczan. 

- Jeśli chodzi o zebranie pod
pisów, nie widzę większego pro
blemu. W tej chwili mamy już 8 
tys. podpisów pod protestem 
przeciwko likwidacji Szpitala 
Chirurgicznego. Te osoby poprą 
nas ponownie - mówi Bogusła
wa Malinowska. 

Wątek medyczny 
Inicjatywę popiera Hubert 

Costa ze związków zawodo
wych, który twierdzi, że długi 
szpita la nie są wystarczającym 
powodem, by go l ikwidować . 

- Kto dziś nie ma długów? 
Szpital w Jaworze jest zadłużony 
ma S mln, a nikt nie chce go likwi
dować. To, co mówią we Wrocła
wiu o nikłych skutkach likwida
cji, nie ma pokrycia z rzeczywi
stością. Podam prosty przykład: 
dziennie wykonujemy około dwu
dziestu zabiegów i operacji. W 
Szpitalu Wojewódzkim robią ich 
tyle samo. Gdy Szpital Wojewódz
ki przejmie na siebie cały ciężar 
usług chirurgicznych, nie da rady. 
W Legnicy będzie się robić dzien
nie o dwadzieścia zabiegów mniej 
- ostrzega Hubert Costa. 

a Kolejne zagrożenie wy
nikające z likwidacji szpitala 
zwrócił uwagę jego dyrektor, Sta
nislaw Woźniakowski. W piśmie 
skierowanym do wicemarszałka 
Krzysztofa Prędkiego, dyrektor 
zapytał, co się stanie w przypad
ku p()nown~ powodzi. Wtedy 
znaczna częsć miasta zostałaby 
odcięta od jedynego Szpitala 
Wojewódzkiego. a razie mar
szałek odpowiedzi nie przysłał. 

Wątek polityczny 
W skład komitetu wszedł 

opozycyjny radny A WS, Da
riusz GrzeŚkowiak. 

- Pan Grze 'kowiak jest tu nie 
jako radny czy polityk, tylko jako 
zwykły obywatel Legnicy - twier
dzi Bogusława Malinowska 

Komitet zarzuca zarządowi 
miasta brak zainteresowania lo
sami szpitala. Według członków 
komitetu, władze Legnicy nie 

robią nic, by wstrzymać likwida
cję placówki przy ul. Murarskiej. 

- Bez odzewu pozostała na
wer nasza prośba o umorzenie 
podatku od gruntu. Jedyne, co w 
tej sprawie zrobiono to zwołanie 
posiedzenia Komisji Ekologii.
Zdrowia i Polityki Socjalnej Rady 
Miejskiej. Od tej pory obsenvu
jemy całkowitą bierność legnic
kich władz. Dla nas zarząd mia
sta w te) chwili nie istnieje. Oczy
wiście pod względem moralnym. 
Funkcjonuje on tylko pod wzglę
dem prawnym - mówi Bogusła
wa Malinowska. 

I<adny Dariusz Grześkowiak 
jest zdania, że obecnemu zarzą
dowi miasta w ogóle nie zależy 
na Chirurgicznym. 

-Gdyby zarLądowi zależało, to 
jeden z wiceprezydentów powi
nien wisieć na klamce dyrektora 
kasy chorych - powiedział radny. 

Z zarzutem o bierność nie 
zgadza się prezydent Legnicy, 
Ryszard Kurek. W liście otwar
tym do przewodniczącej komi
tetu, Bogusławy Malinowskiej, 
zarzucił jej wprowadzanie w 
błąd opinii publicznej. Poinfor
mował, że jeszcze w paździer
niku zwolane zostanie posiedze
nie przeds tawicieli Urzędu Mia
sta i Urzędu Marszałkowskiego. 
Tym razem sytuacja sprzed mie
siąca, gdy z Wrocławia na obra
dy komisji nikt nie przyjechal, 
ma się już nie powtórzyć. 

Nie ten adres 
Mimo takich zapewnień komi

tet nadal jest zdeterminowany w 
staraniach o doprowadzenie do 
odwołania legnickich władz. Jego 
przedstawicielom nie przeszka
dza nawet fakt, iż zarząd miasta 
nie ma nic wspólnego ze szpita
lem, nie ma nawet możliwości de
cydowania o jego losach. Orga
nem założycielskim Szpitala Chi
rurgicznego jest Urząd Marszał
kowski we Wrocławiu . 

- Chodzi nam jednak o to, że 
władze nie podejmują nawet 
prób wpływania na Urząd Mar
szałkowski - mówi Bogusława 
Malinowska. 

Jak się okazuje, lista zarzutów 
pod adres~m zarządu miasta nie 
kończy się na sprawie likwidacji 
Szpitala Chirurgicznego. Kolejne 
przedstawi! Dariusz Grześko
wia k. a lego li' cie jest postulat 
likwidacji straży miejskiej oraz 
błędna polityka w zakresie gospo
darki przestrzennej. Komitet ma 
zamiar wystąpić do władz legni
cy o udostępnienie umów oraz 
wydawanych pozwoleń na budo
wę. Waiług jego przedstawicieli, 
jeśli w tych dokumentach znajdą 
przypadki naruszenia prawa, w 
Legnicy możliwe będzie powola
nie zarządu komisarycznego. 

Fot. GRZEGORZ SPAŁA 



13 

Europejski styl 
Anna Osadczuk 

Po raz pierwszyw hist0-
rii ~ klubu ka
ratez ~ będzie n> 
p1e:tmtować Połskę na 
~Europyw 

karate. 
Będ1 to Mistrza;twa 

w karate k)Qkushin w ka
tegOrii open. 1ą zdolną 

polkowiczanką jest Anna 
Soliwoda, ubiegłoroczna 

brązowa medalistka Mist
rzostwa Polski. - Najwięk
szą nagrodą dla trenera są 
~ jego podopiecz
nych -komentował powo-

łanie swojej zawodniClki, 
trener Zbigniew Lemiesz. 

Na M:is1Izostwa Europy 
polkowi<zmka WY,jeżdża 

za miesiąc. Natomiast 
w ubiegłą sobotęAnna Ser 
liwoda i Jaro;ław Radko 
brali ucmaJ: w I Mistrz0s
twach Polski Wszechwag 
we Wrocławiu. W impre
zie tej wzięli udział tylko 
najlq:S zawodnicy. Anna 
Soliwoda, na 12 startują
cych kobie~ zajęła tIzecie 
miejsre. Jarosław Radko 
7aŚ zajął piąte miejsce. 

W połowie lat piętdziesiqtych, 
garstka zapaleńców założyła 

w Przemkowie klub piłkarski Stal 

- Impreza byJa fantastycz
na. - komentow.d Mist
~twa Zbignieo.v Le-
miesz., trener polkowkzm. 
-.ByW to~w kategrr 
Iii open i dysproporrje ki
Jogrammve byfy naprawdę 
widoczne. Startowali rze
Cl}WJSde najlepsi zawod
nicy. Ania i Jarek mieli na
prawdę udanystart. 

Na Mist:r:zootwa do 
Wrocławia pojechało wie
lu polkowiczan, aby kibi
cować naszym reprezen
tantom. 

Hubal i 
Wczoraj i dziś górą! 
Robert Biały 

Po kilku latach drużyna 
11I1ieniła nazwę na Za
met Przemków. Pod ta
kim szyldem, z większymi 
i mniejszymi sukcesami 
zespół gra do dziś. 

W pnyszłym roku mi
nie 45 lat, od ligowego 
debiutu piłkarzy Zametu. 
Początkowo grali w klasie 
C W 1912 r. drużyna 

awansowała do klasy A 
Dziesięć lat potem, pod 
wodzą Edmunda Walas
ka, p.iłkarze świętowali 
wejście do klasy okręgo
wej (ówczesna IV liga). 
W 1985 r. Zamet osiąg
nął chyba największy suk
ces - zwyciężył w Pucha
.rze Polski na szczeblu wo
jewódzkim. 

Przez wiele lat klub 
związany był z miejsoowy
mi Zakładami Metalur
giClllymi Dzisiaj zakła

dów już nie ma, a klubowi 
zdecydowanie gorzej się 
wiedzie. 

- Pieniądze na dziaJaJ
ność Zametu, pocbodzą 
gfównie z gminy - mówi 
Andrzej Wilcza.cki, wi
ceprezes ds. organizacyj
nych. - KiJkiJ miesięcy te
mu pojawi! się ro prawda 
sponsor. ale w sumie nie 
wywiązaJ się z caJośd 
umooy. Jeśli chodzi o ju-

niorow, to pewne fundu
sze dostaliśmy z powiatu. 

W Miejsko Gminnym 
Klubie Sportowym Za
met Przemków, jest jedna 
sekcja, piłki nożnej, z ze
społem seniorów i dwie 
drużyny juniorów. Ra
zem około siedemdzie
sięciu piłkarzy. Mogłoby 

być więcej, ale skąpy bu
dżet, i brak: trenerow 
ogranicza. rozwój klubu 
Inaczej przedstawia się 

sprawa stadionu i możli
wości treningu. 

- Muszę przyznać, wa
runki do treningu i gry dla 
piIkaTzy wyglądają nie 
najgorzej - twierdzi And
.rzej WIlcza.cki. -Przy nie
wielkim naJdadzie pracy, 
maina te warunkijeszcze 
polepszyć. 

Od kwietnia tego roku, 
trenerem Zametu jest 
Zbigniew Rączka. W po
przednim. sezonie jego 
zadaniem było utrzymać 
drużynę w V lidze. Piłka
rzom i trenerowi to się 
udało. Niestety w jesien
nych rozgrywkach, piłka
rzy Zametu dopadł lcry
zys fonny. Obecnie zaj
mują przedostatnie 
miejsce w tabeli. a na ich 
mecze przychodzi coraz 
mniej kibiOOw. 

Anna Osadczuk 

PieIwszy turniej balo
wej piłki nożnej Polko
wickich Organizacji Po
zarządowych odbył się w 
minioną sobotę· 
Najważniejszym ce

lem zawodów było 

wspólne poznanie się 

i integracja. W imprezie 
brały udział cztery pol
kowickie stowarzysze
nia. Zdecydowane zwy
cięstwo odniosła druży

na Stowarzyszenia 
Mieszkańców Hubala, 
przed zespołem Stowa
rzyszenia Tenisa Ziem
nego. Miejsce trzecie 
zaś zajęli gospodarze, 
czyli Polkowickie Fo
rum Młodzieży Samo
rządowej. Jego człon

kowie uważają, że ofic
jalne wystąpienia nie 
mają takiej siły przeko
nywania jak wspólne 
imprezy sportowe. 
- Wieje przedsięwzięć 
trzeba realizować 
wsp6lnie, impreza wa
Ja więc znacznie uJatwić 
kontakty - poinfonno
wał Krzysztof Kacza.
nowski, prezes PFMS. 

Zawody mają być or
ganizowane rokrocznie 
w kolejne rocznice po
wstania młodzieżowe
goforum. 

- Wejdziemy do ekstraklasy - innej 
możliwo~ci nie ma - f11ówil Krzysztof 

Korsak, prezes CCC - Aąuapark Polko
wice, na uroczystej prezentacji zespołu 

Kosz, buty 
i basen 

~~~~~~~~~~~ 

Prezentacja odbywała 
się w salach polkowic
kim Aquaparku, jedne
go ze sponsorów druży
ny. Każda z dziewcząt 
została przedstawiona 
dolnośląskim mediom 
Wiesław Kozdroń, wi
ceprezes klubu, wyliczał 
osiągnięcia zawodni
czek. Wojciech Spisacki, 
trener zespołu, opowia
dał anegdoty o polko
wic kich koszykarkach: 

-Po meczu z Włóknia
rzem zadzwoniJ do mnie 
dziennikarz i spyta! czy 
WSZJ'So/ clllofXY ,)atają" 
za Magdą - opowiadał 

trener o Włodarskiej. 
O Elenie Fedoriak na

tomiast: - Spotka/em się 
z Leną w Ślęzy Wroclaw, 
p6źniej ona uciekla, ale 

dogoniJem ją w Polkowi
cach. 

O Justynie Lambert 
mówił zachowując pe
wien dystans. - O Misi 
nie będę źle mówi/, bo 
mogę dostać jakiegoś 

"strzaJa". 
Po uroczystej prezen

tacji zorganizowano 
konferencję prasową. 

Padały pytania o awans 
do ektraklasy. Krzysztof 
Korsak mówił o planach 
i chęciach na awans. 1te
ner Spisacki jest ostro
żniejszy, choć zastrzegał, 
że z tym składem jest to 
możliwe. - Transfer 
Magdaleny Wlodarskiej 
by! ostatnim w tym sezo
nie - zapewnił na koniec 
spotkania szkoleniowiec 
zespołu. 

Bez płetw 
Anna Osadczuk 

Rozpoczął się sezon 
pływacki i jedną impre
zę mamy już za sobą. 
W Mistrzostwach o Pu
char Prezesa Zarządu 
Aquaparku w roczniku 
1990 najlepsi byli Kinga 
Pogońska ze SPP liój
ka Polkowice i Jakub 
Kaletka ze stowarzy
szenia Płetwal z Polko
wic. Wśród zawodni-

ków urodzonych 
w 1989 r. pierwsze 
miejsce uzyskali Karoli
na Puchalska z Płetwa
la oraz Piotr Kuczenko 
z UKS Piranie. Spoś
ród zawodników o rok 
starszych puchary pre
zesa Aquaparku otrzy
mali Inez Korko z liój
ki Polkowice oraz Bar
tosz Abrolat z Płetwala. 

Sport 

Co GRAJĄ? 
18.10 
Godz. 15.00, II liga pil. 
karska 
Górnik PoJkowice -
TJoki Gorzyce . 
21.10 
l liga ko 'zykówki k.o
biet 
KS Unia Swarzędz -
CCC Aquapark Polko-
wicc 
II liga leni. a tołowego 

mężczyzn 

Wictoria - MKS1 S Pol
kowice 
II liga tenisa stolowego 
kobiet 
Rokita - MKSTS Pol
kowice 
22.10 
Godz. 13.00, piłkarska 
kla 'a A 
Sobin - Płomień Rad
wanicc 

SPRINTEM 
Górnik Polkowice po raz 
kolejny udowodnił, że za
sługuje na miano rewe
lacji rozgrywek. Pokonał 
on na wyjeździe Hetma
na Zamość 5:2. Bramki 
zdobyli Tomasz Urba
niak, Marcin Ciliński (lraz 
Mariusz Ujek. 

Drugi zespół Górnika 
Polkowice także odniósł 
zwycięstwo. Pokonał on 
2:1 ze pól GKS Racibo· 
rowice. Bramki dla naszej 
drużyny zdobyli Marcin 
Kruszelnicki i Henryk 
Cackowski. 

Nie powiodło się junio
rom starszym Górnika 
Polkowice, którzy grają 

w Dolnośląskiej udze Ju
niorów. Ulegli oni 0:4 
drużynie Pogoni Góra. 
Juniorzy młodsi zaś 

triumfują. Pokonali oni 
7:0 zespól Kuźni Jawor. 

Koszykarki CCC Aqua
park Polkowice pokonały 
83:55 A11l Wrocław. 

Punkty dla zespołu pol
kowickiego zdobyły Alek
sandra Urban 15. Ewa 
Portjankl) 13? Elena Fe
doń ak 12, Anna Moris
$On 10, Justyna Lambert 
i Magdalena Włodarska 
po 8, Justyna Kłosińska 
i Barbara Legutko po 7, 
Agnjeszka Cbrzczano
wicz 6, Kornelia Klim
kowska5. 
Anna Osadczuk 

,,, 
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Pisaliśmy już o pomocy, jakiej rolnicy z gminy Grębocice udzielili miesz
kańcom gminy Suchowola, kt6rych dotknęła tegoroczna susza. Poniżej pu
blikujemy pismo, kt6re nadeszło w ostatnich dniach do Urzędu Gminy 
Grębocice. 

Urząd Miejski w Suchowoli 
16-1!lO Suchowola, PI. Kościuu.kl ~ teUfu (~S) 7124138 
NIP MS-U-41-889, Koalo: 80940009-IOI-J601 l-liI BS Sucl!o"'o!a 
e--mail: umllLsuchowolaf@poczta.onrt.pl 

I Nr 5222/1212000 

.. uchowola 2000-10-12 

Pan 
Pnewodnicąc:y Rad)' Gtainy 
w Grębocicach. 
Pan Wójt 
Gminy G.rębodce. 

W imieniu obdarowanych rolników. władz sa.m01Zl\
dowych i własnym. Prasn~ zło:tyć na ~ Pana PruwodniCZlt-

, cego i Pana Wójta serdeczne podziękowanie wszystkim 
rolnilcom gminy ~icc, lctórzy wzi~Jj udział w zbión;o zbota 
na rzecz dotlcni~ch kJ~ką suszy i przymrozków rolników z 
terenu naszej gminy. 

Darowane zboże zostało rozdzielone ~ rolników 
ze wsi Gł~boczyzna, Grymiaczk.i i Ostrowek, gdzie straty sicgały 
od 50 do WAl. 

Otrzymana przez roluiJc.ów pomoc pozwoli choć 
trochl2 poprawić bilans paszowy w ich gospodarstwach. 

Z poważaniem: 

I !lJ~ 'l'l~Z 
r. r J r . \ ~ 

I 

~ 

Pasowanie 
• na ucznia 

Robert Biały 

Ponad osiemdziesięciu pierwszokla
sistów ze Szkoły Podstawowej m 1 
w Prz.emkowi~ zostało pasowanych na 
ucznia. Uroczystość odbyła się dwa dni 
p17.ed nauczycielskim świętem. 

- Pasowanie organizujemy co roku -
mówi dyrektor
ka ,jedynki" , 
Maria Broda. 
- Od początku 
roku dzieci pny
gotoWJWaly się 

do imprezy i jak 
by/o widać daJy z 
siebie wszystko. 

teraz nasza kolej - ponaglały się nawza
jem. 
Już w klasach, na nowych uczniów 

czekały słodycze, zafundowane przez 
rodziców. - Lubię chodzić do szkoly
stwierdził tuż po pasowaniu mały Kon-

Po uroczystym 
ślubowaniu i pa
sowaniu, pierw
szoklasiści wy
stąpili z krótkim 
programem ar
tystycznym 1łzy 

Uroczystość pasownia na ucznia to dla jej głównych bobatet6w prawdziwe emocje. 

klasy na przemian popisywały się wier
szykami dotyczącymi szkoły i nauki. 
W pełnej ,.napięcia" atmosferze można 
było usłyszeć, jak siedmiolatkowie na 
serio traktują swój występ. - No chodź, 

rad. - To prawda. Już o szóstej rano nas 
budzi, bo chce tam iść - wtrąca mama 
Konrada 

Kolejne pasowanie na uczniów 
w SP nr 1 oczywiście za rok. 

Z Czesławem Smykiem I 
wiceburmistrzem Miasta i Gminy 

Chocian6w rozmawia 
Małgorzata Pachecka 

Nasza 
historia 
Małgorzata Pachecka 

- Jakie inwestycje zwią
zane z <twiatą czekają 
nas w naJbIiiszym. czasie? 

- Planowana jest roz
budowa jednego z bu
dynków Gminnego Ze-

Czesław Smyk 

polu Szkól w Chociano
wie przy ul. Szkolnej. Po
trzebujemy nOlrych po
mieszczeń lekcyjnych, bo 
czeka nas w najbliższych 
latach doplyw m/odzie
ży. Zarząd Miasta i Gmi
ny na jednym z posie
dzeń podją! decyzję 
o wykonaniu dokwnen
tacji technicznej. W dro
dze przetargu wyłoniono 
biuro projektowe z Leg
mey, które ją opracowu
je. Termin jej lrykonania 
przewidziany jest na ko
niec października br. 
Rozpoczęcie inwe tycji 
nastąpi wiosną przysz1e
go roku po spe1nieniu 
wSzystkich warunków 
fOImaJnych. Chcemy, by 
nowe pomieszczenia by
Jy gotowe na rok szkolny 
2001- 02. Przewidywany 
ka:zt inwestycji lx;dzie 
się mieści! w kwocie 
600 tys. z1.. nie licząc 
ko ztów wyposażenia 

nowych sal lekcyjnych. 
Jednocześnie zalecone 
jest wykonanie nowej 

sali gimnastycznej. 
- Która z inwestycji ~ 

wiatowych w gminie była 
najtrudni . 

e.JSl3 . 
w realizacji? 

- W ubieg/ą sobotę 
uroczyście otworzyliśmy 

szkolę podstawową 

w Trzebnicach. Jej budo
wę rozpoczęto w 1995 r. 
Początkowo miala być to 
szkola ośmioklasowa, 
nikt nie móglwtedy prze
widzieć, w jakim kierun
ku pójdzie reforma oś
wiaty. W związku z tym 
niefortunnie rozpoczęto 
budowę kilku obiektów 
wchodzących w caJy 
kompleks jednocześnie. 
W wyniku reformy oś
wiaty i przejścia na sys
tem sześcioklasowy, ko
niecznością stajo się 

zmniejszenie zakresu in
westycji. Trzeba by/o 
ograniczyć się do lrykoń
czenia budynku glówne
go, jak również wybudo
wać ląc:znik, który speJnia 
rolę zaplecza administra
cyjnego oraz zaplecza 
technicznego dla plano
wanej w najbliższej przy
szlości hali sportowej. 
Ciężar inwestycji spocząJ 
glówl1ie na gminie, która 
lryasygnowa/a z zaciąg
niętego kredytu banko
wego kwotę 1.400.00 zł. 
Szkola jest nowoczesna 
i pięknie ~na 
W latach poprzednich 
mieści/a się w kiJku bu
dynkach do tego nie 
przystosowanych. Sani
tariaty znajdowały się na 
zewnątrz. Można się cie
szyć z tak nowoczesnego 
obiektu. .który dzieciom 
ze wsi Trzebnice oraz 
okolicznych wiosek po
prawi warunki nauki. 

-Dziękuję:zarozmowę. 

BURMISTRZ 

W TERENIE 

Dyskusją z mieszkań
cami wsi Wysoka, bur
mi trz Przemkowa, 
Czesław Sawa rozpo
czął spotkania z we z
kańcami gminy. W su
mie zaplanowanych jest 
dwanaście spotkań 

z wyborcami. Na . pot
kaniach poru zane są 

problemy danej miejs
cowości. 24 i 25 paź

dziernika zaplanowane 
są ostatnie spotkania 
z mieszkailcami (24 
października - Przem
ków Huta. w SP nr 2 
i 25 października 

- Przemków Miasto, 
w POK-u. Oba spotka
nia o godz.17). 
Robert Biały 

RENTGEN 

NA KÓłKACH 
Przez cały tydzień. 

ambulan radiologiczny 
ze Szpitala Wojewódz
kiego w Legnicy. od
wiedzał miejscowości 

gminy Przemków. Kto 
chciał, mógł obie na 
rrueJ cu prześwietlić 

płuca. Usługa ko 'zto
wała 12 złotych. Każdy. 
kto skorzystał z tej 
możliwości, w ciągu 

dwóch tygodni otrzyma 
wyniki badań (w przem
kowskim osrodi'U zdro
wia lub bezpośrednio 

do domu). W czwartek, 
19 października będzie 
można korzy tać 

z rentgenowskiego apa
ratu na o iedlu Duża 
Huta w Przemkowie. 
Robert Biały 

W OJCZYŹNIE 
W ubiegłą niedzielę 

przyjechały dwie rodzi
ny repatryjantów z Ka
zachstanu, państwo 

FLińscy i państwo Rieo
gie. Maja oni na terenie 
gminy Grębocice swo
ich krewnych.l:,vrucza
sowo zamie zkają 
w Grębocicach. bo
wiem w chwili obecnej 
prowadzona jest adap
tacja docelowego 
mieszkania w Buczu. 
Jakie ą odczucia na-
zych rodaków po po

wrocie do ojczyzny? Po
znamy je za tydzień. 
Izabela Pakiet 
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Pierwsze pisane wzmianki o Gaworzycach pochodzą 
z dokumentu z 1323 roku wydanego przez księcia 

głogowskiego Henryka V 

Jak Feniks 
Sabina Lipiec 

Jest 10 zapis dot)t2ący kupna ziemi przez dz.eń. NJe maina było zorganirować t:rndy-
jednego z jego bartników. <-)'jnego odpustu. Chłopi przestali płacić 

Innym zapisem hjstOl)'cznym jest doku- cz.yn."le. palili zabuc:kJwrdI1ia folwarczne. 
ment wydany pIZCZ księcia świdnicko -ja- Bunt stłumiono dopiero z UŻ)ciem wojska. 
WOI'ikiego Bolka Małego. Pałac Sicdlicz6w wraz z 
Wynika z niego, 'Że wieś zabudowaniami fol-
należała wtedy do dóbr warcz.nymi stoi do dzisiaj. 
klasztoru w Lubiążu. W 1642, w czasie pc>-
W 1340 roku wieśwlączo- topu szwedzkiego, wieś 
no do dóbr Głogowa. W najechał oddział ] (0) 

XV wi ku wieś należała Szwedów. Mieszkańcy 
do ludzi najbogatszych w tawili zbrojny opór i 
tych okolicach. Przekazy- wieś doszczętnie zmsz-
wała między innyrrll ClOno. Podniosła ię jed-
znaczne daniny np. na bu- nak z ruin. Dwie wojny 
dawę kolegiaty w Głogo- światowe ją oszczędziły. 

wie. W 1600 roku wieś 'li.)- Na terenie wsi znajdują 
stała spu.edana rodowi ię dwa zabytkowe koś-
mn Zedlitz (Siedlicz.ów). cioły. Kościół pod wez-
Wiemy o tym z dokmnen- " waniem św. Barbarywy-
tu wydanego w Wiedniu 5 budowano 

l! 
przez cesarza Rudolfa n. , w XIVw. Reprezentuje 
Ziemie te na1eia1y wtedy późny barok. Wewną1lz 
do Korony Węgierskiej. Kościół pod wezwaniem świętej Barbary znajduje się chrzcielnica 

NeMy \Vłaścicie~ Wacław von ZeJlitz, roz- onlZ ołtu:ze z xvm w. Kościół pod wez-
JX,XZął budowę dworu. Zajął w tym relu waniem Matki Boskiej Różańoowej 

pastwiska gminne, z których od JX>koleń wzniesiono na przełomie xvm i XIX 
korzystali mieszkańcy wsi. Kiedy chłopi za- wieku. Przed 1945 rokiem był kościołem 
cr.ęli protestować, wydał zakaz zgroma- ewangelickim. 

W Radwanicach powstaje Centrum Edukacji Wiejskiej. 
" Wyrosły" już pierwsze budynki, a nowych uczniów 

tylko patrzet 

Jeden do trzech 
Adrianna Jakubowska 

Pierwszy etap budowy Centnun Edu- lejności będą lrykonywane pracezwiąza
kacji Wiejskiej w Radwanicach został za- ne z pobyciem dachów, a co za tym 
kończony 30 września tego roku, a więc idzie, zimą można będzie "ykonywać 
dwa miesiące przed prace wewnąl1Z bu-
zaplanowanym tenni- dynku - dodał. 
nem. Przy hudowie - Druga część lice-
Centn..Jm. między lip- um, w kt6rej ma się 
cem a wrześniem pra- znajdować bJblioteka, 
oowało 20 ludzi. In- jeśli tylko konstrukto-
wcstycja będzie kosz- 1Z)' zgodzą ię prze-
towała około 1,5 mln nieść ją na te wyższe 
zł. kondygnacje, JUZ 

- Dotychczas zastal ., pięknie ~la do 
Zc1l11kn.ięty więźbą. da- ł g6ry - powiedziała 
cbową segment B! Anna Stańczak, dy-
i szkielet segmentu A ~ rektor Gimnazjum. 
J...1.óry jest wykonany 1.......----Pi-CIW~'>l:V-.-cta-p-zak-· ·-oó-cw-n.-.J. y! -1}'111 samym uzyska-
ca1kowicie z konstruk- my powiCIZClmię 60 
cji stalowej - powiedział Teodor Kiele- metrów kol)'taIZa, która byJaby wyko
czała, kierownik budowy. - W dalszej ko- rzystana na czytelnię - dodała 

... abynicsięniestarzało, niebylo 
żadnyc:hwojen. / żebyniktsięnieklódl, 

nie byłoŻDdnyr::hskinówi punków ... 

Chciałbym ... 
Malgor.lata Pachecka 

- Ja chcialbym zmie
nić w 11a zym mie ' cie 
domy na nowe. Prag
ną!bym żeby wszyscy 
byli bogaci i pomagali 
biednym. Rynek, żeby 
zosta! taki, jaki jest, 
piękny. Marzę o tym, 
żeby park byl oświetlo
ny, staw oczyszczony, 
a zamek odbudowany. 
Pragnę, by cale miasto 
by!o czyste, nikt nie 
wyrzucaJ śmieci l1a u/i
tę. Aby nic ię nie sta
rzalo, nie bylo żadnych 
wojen. l żeby nikt się 
nie klócil, nie by/o 
żadnych 'kinów j pun
ków. Nic by/o z/ych 

occn, żeby nikt nil sie
bie nie krzyczaj, nikt 
nie kradl. Każdy do
brze sit( uczyl i nikt nie 
chorowal, nic przekli
na! i nie palii papiero
sów. Żeby każdy do
brze pracowaJ i nic po
magal. Aby każdy się 
kocha! j nic brai nar
kotyków, nie byto lu
dzi n iepeJnospraw
Dych i w zyscy mieli 
koJc/5ę oraz przyjacie
la. Zeby nikt nie tracił 
kogoś bli. kiego. I 
chcę. żeby tak by/o ... 

(na pooMawic wypracowania 
ucznia kł.V SP nr 2 w Chociu
nowie) 

Dwunożni i czworonożni przyjaciele 
mieli okazję spotkał się 

w Sieroszowicach i .. . 

Animals 
Adrianna Jakubow ka 

W Sieroszowicach, 
gmina Radwanice, odbył 
się jesienny mini show 
z udziałem dziecL lema
tem imprezy zorganj'lf.)
wanej przez samorząd 

wiej ki, rodziców i na
uczycieli była re,. 
lacja między 
dziećmi a zwie,. 
rzętami. Główną 

atrakcją dla dzie-
ci była przejażdż
ka na koniu_ 
Dzięki uprzej
mosa JX>licji 
w Przemkowie, 
mieszkańcy Sie,. 1 
roszowic mogli 
obejżeć pokaz-ł 
tresuIy psa oraz 
porozmawiać na 
ten temat z jego 
opiekunem. Były również 
'lJ'j, zabav.-y i konlcuThy dla 
wszystki b dzieci. 

Nie zabrakło również 

upominków i nagród 
Przy okazji minionego 
Dnia Edukacji Narodo
""ej, dla nauczycieli miesz-

kających na terenie wsi 
pyzygotawano słodką nie
spodziankę w postaci tor
tu oraz, zamiast symbo
licznego kwiatka, wręczo
no im drzewko awoc:owe. 

- OJremy wręczyć tę 

jab/oń z myślą, że nauc.zy
ciele będą patrzeć na 
owoce takjakwprzjSZlDŚ
ci na owoce przekazywa
nia swojej wiedzy - po
wiedziała Wanda Wdo
wiak, f"<łdna re wsi Siero
szowice. 

15 
LECZNICA 

W ubieglym roku pJ7.eZ 

U~d Gminy w Radwdfl~ 
cach Zllitalllgł~ny kon
kurs na lekam:t weterynarii. 
który wygrnl AndrlCj Bom
ba. Wkrótce lekarl zamiesz
ka w Radwanicach. 

- W tym rok1J mit..:'ill~lnie 
z gabinetem lD .... talO zuol
Iuonc i mCJg\? si.~' już prLe
prowadzić • powiedział 

Andrzej Bomha. - 01cę 

SM'WZj'Ć z pra\vemwą'O, 

l..daJzmia Icxznky tereno
wą w RarJw-dllic.lCh - d<xIał. 

Lecznica będzie micicić 
się przy ul. Przcm~cj 7a 
w Radwanicach i będ:óe 

czynna axlzi.ennic od godzi
ny 7 do 10 i po 17 omz przez 
całą noc będ1jc pdniony dy
żur. 
Adrianna JaklJIxywsJcn 

ŚWIĘTOWAlI 
W Szkole ~j 

w Radwanicach uroczyśc.ie 
obchodzono Dzień &1u
kagi Narodowej. Dyrektor 
Marian KoOztIa prl)'Wital 
całe grono rxxJagogKznc 
oraz ~h pl'tl<XJ'ń.'Ili
ków ~ty, a uczniowie 
przed;tawili przygotcM'any 
specjalnie na tę okazję pro
gram artystyany. Młodzież. 
pożegnała Johmtę Demb
ną, wieloletnią nalli2)'Ciel
kę. którc.l odesl.Ia na emery
turę. Nauczyciele z radwa
niddego Gimnazjwn będą 
~więt(JMIĆ d1Jiero ']f, paź
dzjemika, ponieważ daty 
Dnia Nauczyciela pasowa
nia na U<Z1Jia i piernszej 
lOClJ1icy gimnazjum 2hiegly 
się w czasie. 
Adrianna Jakubowska 

KTO POMOŻE? 
Mimo bmku pomocy 

zKuratońwn gminaPęcław 

skutecl11ie pr6lUkuje pie
niędzy na fiTJa11.<j(J,V'.uUe 00-
wiaty. Jeszrze w tym miesią
cu będlie zmuswna do za· 
ciągnięcia pożyczki W \Vfi>
k<m 95 tys. zł w związku 
z wprowadzeniem Karty 
Nauczyciela - Nasza gmina 
zajęJa 74 miep:e w koleJce 
do dofinaINJWdIlia z Kuru
torium, przy crym Wo/lll /tr 

ku ,{rodkj pIZ)'ZI1ar1O gnli
rum do 18 nJ.icj.9:a -JXNIie
dział Marek Sadowski, wójt 
gminy Pęclaw - ZupcJnie 
więc ruelliadomo, kiedy Da

stąpi re<1lizacja pomcxy na
SlJ.j gminie- dOOalwójt 
WlOleta Ka§mider 

'1 
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Reklama 

AK -TEL 
Telefony komórkowe, 

nowe i używane, kup, sprzedaż, zamiana, 
naprawy, odblokowywanie simJocki, 

SIMPLUS, 
TAK-TAK, POP 

Polkowice, Dom Handlowy Biedronka 
tel. 845 38 04 

OGłOSZENIA 

DROBNE 
Gotowanie na uroczystoś
ci rodzinne, bankiety -
możliwość całkowitej or
ganizacji przyjęcia. 
'leI. 845-28-70 

Naprawa aparatów foto
graficmych 
Punkt przyjęć ,,Fotolab" 
U1K.B. Kominka 5 e 

Nrlo.t~ 

Szybko i tanio, wykonuję -
zpachlowanie, panele, 

glazura. 
'lei. 845-46-04, 
0606362485 

Siatka ogrodzeniowa -
produkcja i sprzedaż. 
Ocynk powlekany PCV 
Cena za 1m kw 4,70 
'leI. 0608227559 PIZem
ków 

Alaskan Ma1amute szc:z.e
niak suka, książeczka 
zdrowia 
Cena 550 zł 
Polkowice tel. 845-32-12 

Nrlłi.tn..2f •• ),I).("~'i441 

Poszukuję mieszkanie do 
wynajęcia 
Tel. 0502545955 

N,'UI/.XlkJ.1).(\l;'1!< 

Korepetycje z języka pol
skiego. 
'leI. 845-15-09 

N.-I' U\3\I.)'19 

Reklama 

"SOWA" 

PASMANTERIA ART. 
PoIkl»'i:e, ul SztoJm 1 teJ.f;l.t ~741·99 

~wgodz.9-17 

Do sklepu spccjalistp.nego l mali> 
riaL1Il1i i naaJydz:i1lmi do rOOótek f\XZ
nycb (druty, włóczJi, nri, kam~y, Wi()

ry, ramki, lamOOoo,. itp.) I 
Bardzo tanio sprzedam 
Nysę 1987 w dobrym sta
nie. 
Tel. 8479729 

N, ll11\Al14~ 

Poszukuję domu lub trzy
pokojowego mieszkania 
do wynajęcia 
'leI. 0602136890 

Sprzedam telewizor 

THOMPSON 29 cali, 

stereo, teletekst, 

dźwięk przestrzenny , 

podświetlany pilot. Ce

na do uzgodnienia. 
'leI. 845-09-81 

Uchwała Nr XXI/244/2000 
Rady Miejskiej w Polkowicach 

z dnia 6 października 2000 roku 

w prawie ustalenia dni i godzin otwierania oraz zamykania placówek 
handlu detalicznego dla ludności na terenie gminy Polkowice. 

Na podstawie art. 18 ust. 2. pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o sa
morządzie gminnym (Dz. U. z 1996 r. Nr 13, poz. 74. Nr 58, poz. 261, Nr 
106, poz. 496 i Nr 132, poz. 622; z 1997 r. Nr 9, poz. 43, Nr 106, poz. 
679, Nr 107, poz. 686, Nr 113, poz. 734 i Nr 123. poz_ 775; z 1998 r. Nr 
155, poz. 1014 i Nr 162, poz. 1126; z 2000 r. Nr 26, poz. 306 i Nr 48, poz. 
552) w związku z art. XII 3 l u tawy z dnia 26 czerwca 1974 r. przepisy 
wprowadzające Kodek pracy (Dz. U. Nr 24, pqz. 124; z 1990 r. Nr 34, 
poz. 198) uchwala sil(, co następuje: 

1. 

Ustala się, że placówki handlu detalicznego na terenie gminy Polkowi
ce będą otwierane każdego dnia tygodnia od godz. 5 i zamykane 
do godz. 20 

2. 

Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Gminy. 

3. 

Uchwala wchodzi w życie z dniem 01 stycznia 2001 r. i podlega ogło 'ze
mu poprzez rozplakatowanie w formie obwieszczeń w miejscach pu
blicznych, a także przez ogło zenie w lokalnej prasie. 

UZASADNIENIE 
do projektu Ucbwały Rady Miejskiej w Polkowicach w sprawie ustale
nia godzin otwierania j zamykania placówek handlu detalicznego na te
renie gminy PoJkowice. 

Podjęcie uchwały ustalającej godziny otwierania i zamykania placówek 
handlu detalicznego na terenie gminy Polkowice przyczyni się to do pra
widłowego funkcjonowania tych placówek. Spożywanie napojów alko
holowych w godzinach nocnych będzie odbywać się wyłącznie w loka
lach gastronomicznych, a nie przed sklegami, co powoduje w chwili 
obecnej zaklócanie ciszy nocnej i porządku publicznego. 

-

Reklama 

OGŁOSZENIE 
ZARZĄD GMINY GA W ORZY CE 

ogłasza I przetarg ustny ograniczony dla mieszkańców gminy 

NA SPRZEDAŻ LOKALI DO ADAPTACJI 

położonych na działce 278/11 o pow. 2657 m2 w Kłobuczynie nr bu
dynku 49 

zapisanych w KW 31350 oznaczonych w planie zagospodarowania 
przestrzennego gnliny symbolem - MNJUC 

(nlieszka1nictwo i usługi komercyjne nieuciążliwe). 
Budynek m 49 jest wpisany do rejestru zabytków 

pod m 2088/432JL i 170/320/L 

LOKAL NR 1 
Wartość ogółem: 

w tym : lokal o pow. 57,21 m2 
wartość gruntu udział 1513/10000 
Wadium 

LOKAL NR 2 
Wartość ogółem 

w tym: lokal o pow. 70,26 m2 
wartość gruntu udział 1859/10000 
Wadium 

L OKAL NR 3 
Wartość ogółem 

w tym : lokal o pow. 79,15 m2 
wartość gruntu udział 2094/10000 
Wadium 

LOKAL NR 4 
Wartość ogółem 
w tym: lokal o pow. 78,04 m2 
wartość gruntu udział 2065/10000 
Wadium 

LOKAL NR 5 
Wartość ogółem 

w tym: lokal o pow. 45.52 m2 
wartość gruntu udział 1204/10000 
Wadium 

LOKAL NR 6 
Wartość ogółem 

w tym : lokal o pow. 47,80 m2 
warto 'ć gruntu udział 1265/10000 
Wadium 

17.925,00 zI 
15.203,00 zł 
2.722,00 zł 
1.800,00 zł 

22.015,00 zł 
18.671,00 zł 
3.344,00 zł 
2.200,00 zł 

24.801,00 zł 
21.034,00 zł 
3.767,00 zł 
2.500,00 zł 

24.453,00 zł 
20.739,00 zł 
3.714,00 zł 
2.450,00 zł 

13.306,00 zI 
11.140,00 zł 
2.166,00 zł 
1.300,00 zł 

13.974,00 zI 
11.699,00 zł 
2.275,00 zł 
1.400,00 zł 

I przetarg ustny ograniczony dla mieszkańców gminy odbędzie się dnia 
7 listopada o godz. 12:00 w Sali Narad Urzędu Gminy Gaworzyce. Wa
runkiem uczestnictwa w przetargu jest wpłata wadium w podanej wyżej 
wy okości na konto: BS Legnica Oddział Gaworzyce nr 86491060-101-
3600-1 najpóźniej do dnia 3 li topada 20:00 r. do godz. 13:00. 
Dowód wpłaty wadium oraz potwierdzenie stałego Zamieszkania na te
renie gminy Gaworzyce należy okazać przed przy tąpieniem do licytac
ji. Wadium wpłacone przez uczestnika, który wygra przetarg zostanie 
zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości. Wadium przepada na 
rzecz sprzedawcy w przypadku, gdy osoba wygrywająca uchyli się od za
warcia aktu notarialnego. 
Pozostałym uczestnikom przetargu wadium zostanie zwrócone po prze
targu. 
Termin zawarcia aktu notarialnego - 21 dni od daty przetargu. 
Dodatkowe szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy 
Gaworzyce pokój nr 1 tel. 6316-285 w. 38. Zastrzega się prawo odwoła
nia przetargu bez podania przyczyny. 

. 
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